
Bromfietsverzekering ... 

Baal 
voor l maart het 

nieuwe plaatje bij de 
Rabobank. U krijgt 

hetdirekt 
mee. 

Rabobank� 
Voor al uw verzekeringen. 

Brandvenekering? 
Vergelijk de premie die u nu 

betaalt met die van ons! 
Woonhu1s 150.000,-. lnboedel 50.000,-. 
Premie uitgebre1de gevaren- Premie uitgebreide gevaren-
verzekering 82,50 verzekering 62,50 

• 1e klas rlSICO. 

Onderlinge Brandwaarborg Maatschappij 

• 

"Grootegast" w.a. 
p/a Rabobank 
Hoofdstraat 102, Grootegast
Tel. 05946-12220 

• 

Q Q Als Onde�inge aangeslolen bij de Novo. 

NOVOOO 
Met elkaar. Voor elkaar. 

Verschijnt 1 O keer per jaar 

12e jaargang 

nr. 6 

februari 1988 

de 

keuvelaar 
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autobedrijf 
tel. 05946- 59142 

b.g.g. 58324
v.d. hoek en alting

openderweg 6-8, opende 

.•.. 
:::: 
.... 

:::: 
.........•.. ... , 

:::: 
-:::: .... .... 

III 

ill! 
r 

rn 
I 
:::: 

�Ji
I .... ,•.· 
, .. . 
, .. . .... 
, ... 

:::: 

Molenweg 2 

NI EBERT 

Tel. 05945 - 49104 

Gaal u we! eens uit dineren? 
Ga het eens in Niebert proberen. 

Ook voor grate groepe11. 

Tevc11s zaa/ruimte voor bruilofte11 en 
partijen tot 350 personen. 

J. v.d. Ve/de en Zonen
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De GASREKENING 
drastisch omlaag? 

Wij bieden u een totaal 

HR-KETEL concept!

Vraag voor vrijb/ijvende 

informatie: 

lnstallatiebedrijf 

REMON 
Tel. 05946-58317 

1@«Mtmml 
Jh\ , ,

:b . • , •
• 

DRUKKERIJ 

KUIPERS B.V. 
Jan Binneslaan 84 (t/o. Lantearne) 

SURHUISTERVEEN 

Telefoon 05124 · 2005* 

GROENTEN & FRUIT 

e SPECIAALZAAI( e 

Voor een pracht assortiment GROENTEN en FRUIT, een mooie 
kollektie panklare groenten, vele soorten rauwkost-salades, 
soepgroenten, groot 8sortiment losse peulvruchten. Puikbeste 

aardappelen. 

De redaktie heeft getracht ook deze Keuve
laar weer tot een lezenswaardig nummer te 
maken en naar onze mening zijn we 
daarin geslaagd. 
Van een enkele vereniging kregen we kopij. 
Veel verenigingen schitteren echter vaak 
door afwezigheid. Dit is jammer, want een 
verslag in De Keuvelaar van uw vereniging 
is goed voor de vereniging en voor De 
Keuvelaar. 
Zoals u weet staat er ook iedere maand een 
dorpsagenda in ons blad. Wanneer u iets' 
heeft voor de agenda, geeft u het dan even 
door aan een van de redaktieleden. 

De redaktie vergadert weer op 8 maart a.s. 
om 20.00 uur bij Anneke Top. 
Kopy kunt u v66r 8 maart inleveren bij An
neke Top, Provincialeweg 1 54, telefoon 
05946-59763. 

Bestuursvergadering 
Het bestuur vergaderde op 24 februari. 

Dorpsvernieuwings-commissie 
Deze vergaderde op 1 5 februari. 
De D.V.C. telt nu 18 leden. 

Cutturele Raad 
Zaterdag 5 maart hoornist A. van der Veen 
uit Oenkerk met strijkorkest, De Groote 
Gast te Grootegast. 
Zangavond, niet op 27 maart, maar op 
zondag 1 0 april in de Goede Herder kerk 
te Grootegast. 
Zaterdag 29 oktober mannenkoor Albatros 
uit Nieuwe Pekela, in de Goede Herderkerk 
te Grootegast. 

Vrijdag 11 november kapel van de Kon. 
Luchtmacht. 
Verder: fotowedstrijd en -tentoonstelling, 
muziekavond, toneelavond ,Grensclub' 
Opende, tentoonstelling streektalen (okt.). 

Aktiviteiten melden: Gemeentesecretarie, 
afd. Welzijn (de heer J. Loijenga), tel. 
05946-14000. 

Dorpsagenda 

4 maart: 
Jaarvergadering buurtver. Opende
Oost, m.m.v. de toneelvereniging 
,,Tot Nut en Vermaak". 

5 maart: 
Bejaardensoos: gezellige middag 
voor alle 65-plussers van Opende 
en Kornhorn, in het Vrijzinnig Ge· 
bouw. Aanvang 14.00 uur. 
Wie geen vervoer heeft, kan bellen 
naar mevr. Bekkema, tel. 59705 of 
mevr. Windstra. tel. 59063. 

7 maart: 
Buitengewone ledenvergadering 
gymnastiekvereniging D.A.V.O. 

18 maart: 
Uitvoering toneelver. ,,De Grens
club" met het blijspel ,,Baron Fles
sentrekker", in cafe Bakker. Aan
vang 20.00 uur. 

23 maart: 
Bejaardensoos: spelmiddag, Groe
ne Kruisgebouw, aanvang 14.00 
uur. 

25 maart: 
Ouderavond chr. basisschool ,,De 
Klister", in Eben Haezer. 

30mei: 
Rode Kruis bloedbank, 
Groene Kruisgebouw, 9 tot 12 uur 
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TIMMER- EN AANNEMINGSBEDRIJF m 
Voor nieuw- en verbouw 

BEKKEMA 

Nieuwe kozijnen 
K lusjes e.d. 
Dakreparaties met 5 jaar garantie 
Levering materialen 
I nbraakpreventie 

Voor de grate 

of de kleine k/us 

Bekkema dus 

Provincialeweg 15 
9865 AA Opende 
Tel. 05946 - 59293 

H.KOOP:
uw thuiswinkel 
voor 

* 

* 

* 

* 

melk en melkprodukten 
dagelijkse levensmiddelen 
verse groenten en fruit 
vers brood en banket 

* 
■ 

service van deur tot deur 0 0 0 

Stichting Baansport 

Opende 
Op vrijdag 5 februari j.l. hield de Stichting 
Baansport Opende haar jaarlijkse leden
vergadering in ,Het Creshonk'. Voorzitter 
Gjaltema opende de vergadering met een 
ieder welkom te heten. Er werd nog eens te
ruggezien naar de race van verleden jaar. 
ledereen vond, dat het een mooie race ge
weest was en besloten werd, om dit jaar 
weer op hetzelfde land een grasbaanrace 
te houden, en wel een avondwedstrijd op 
zaterdag 18 juni om 6 uur. Deze wedstrijd 
zal meetellen voor het Ned. kampioen
schap, zodat alle prominente rijders zullen 
starten, o.a. Ned. kampioen in de specials, 
Hylke de Graaf, Harm Horstede, T jalle Reits
ma e.v.a. Tevens werden er video-beelden 
getoond van het afgelopen raceseizoen. In 
de pauze was er een verloting. Deze keer 
zou het wel iets bijzonders worden, daar 
een van de leden, dhr. P. v. Bruggen, zijn 
vetgemeste stier als hoofdprijs beschik
baar stelde, onder voorwaarde dat de pen
ningmeester, dhr. F. Wijma hem persoonlijk 
uit het weiland zou weten te halen? In de 
pauze zou hij dan tentoongesteld worden, 
waarna de secretaris, de weledele en 
breedgeschouderde heer S. Terpstra als 
stierenvechter zou optreden. Helaas de 
voorstelling kon niet doorgaan, omdat de 
dierenbescherming er een stokje voor stak. 
Het is in Nederland n.l. verboden opzettelijk 
dieren te mishandelen. 
Na de pauze werd de avond feestelijk 
voortgezet onder het genot van een hapje 
en een drankje. Het was dan ook al in de 
kleine uurtjes toen een ieder voldaan naar 
huis ging. 

Georg. 

Plattelandsvrouwen afd. 

Opende-Kornhorn 

In januari hebben we onze jaarvergadering 
gehad. Na de opening werden de notulen 
voorgelezen. De kas is nagekeken door 
mevr. Alserda en mevr. Ausma en in orde 
bevonden. Ook kregen we nog een kort 
verslag van de zieken-commissie. Toen 

kregen we het hete hangijzer; 'de verkiezin
gen'. Oat wordt ieder jaar moeilijker om een 
paar nieuwe mensen in het bestuur te krij
gen. Aftredend waren mevr. Pama en 
mevr. Procee. 
Na veel geharrewar ·en heen en weer ge
praat hebben mevr. Morren en mevr. Taeke
ma zic� beschikbaar gesteld. We hopen 
dat ze z1ch gauw thuisvoelen in het bestuur 
zodat ze geen spijt krijgen van hun besluit'. 
Daarna kreeg mevr. Hugel (magnetiseuse) 
het woord. Ze vertelde zeer boeiend over 
haar werk en zei dat ze 80 procent van haar 
patienten kon genezen. Na haar lezing kon
den de dames vragen stellen door middel 
van een briefje. Hier werd gretig gebruik 
van gemaakt, en ze ging op alle vragen 
zeer uitvoerig in. Een zeer geslaagde 
avond. 26 Februari hebben we een feest
a�ond met toneel en muziek vanwege het 
fe1t dat we ons 35-jarig bestaan vieren. 
Man, vriend of vriendin zijn hierbij ook 
uitgenodigd. 

Het bestuur. 

Crescendonieuws 
Door drie leden van "Crescendo" is met 
goed gevolg een opleiding voltooid aan de 
muziekschool ,Westerkwartier' te Leek met 
als resultaat het behalen van het diploma 
"Tambo�r A". Het zijn: Anko Drent, Simon 
Terpstra Jr en Anko de Wit. Zij zijn tevens de 
eerste tamboers van "Crescendo" die deze 
opleiding volgden. Op uitnodiging van de 
muziekvereniging "Harmonie" uit Marum 
hebben 2 teams van "Crescendo" meege
daan aan een zaalvoetbaltoernooi, samen 
met andere muziekverenigingen. 
Zowel het dames- als het herenteam wist 
een eervolle 2e plaats te behalen. Crescen
do is momenteel met een geheel nieuwe 
show aan het instuderen. Deze show wordt 
de komende zomer gespeeld bij het we
reldmuziekkonkours in Kerkrade. 

Georg. 

,,Heidepykjes" 

Gevraagd: oude kralen, slotjes voor kettin
gen e.d. 
Sietske Rinsma-van der Hoek Prov.weg 
18, tel. 59779. 
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pier en potlood". Maar nu weer terug naar 
de duiven. Bij Egbert de Haan (ook een van 
de vroege liefhebbers) zijn de duiven wel 
eens geringd en gekorfd dunktme. Ook bij 
ons thuis in de smederij werd het wel ge· 
daan. Misschien wanneer het buiten wat te 
koud of te nat was; in de smederij was het 
altijd lekker warm en droog. 
Het ligt natuurlijk voor de hand, dat een 
aangekomen ring zo vlug mogelijk in de 
klok moest. lk weet nog best dat ik als een 
wilde met de ring naar Luut Dijk reed; dat 
was me een gejakker. Vaak gebeurde het 
dat ik op de terugweg Jan Postmus (van 
Jan's Aukje) al weer tegenkwam met de 
neus zowat op het stuur van de fiets. Er was 
dan intussen al weer een duif aangekomen. 
Zo ging dat toen. Vervelend was het wan-

Wateroverlast 
De afgelopen maand zijn de "Hemelslui
zen" praktisch constant geopend geweest, 
en in Opende staan dan ook heel veel wei
landen onder water. Voor de boeren en ak-
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neer een duif niet in het hok ging, maar op 
de naad van het dak bleef zitten. Dan wer
den de duivenmelkers toch zenuwachtig; is 
dat tegenwoordig n6g zo? 
Over de gesprekken van duivenhouders in 
een hok met duiven zal ik het maar niet 
meer hebben. lk heb me nooit helemaal aan 
de indruk kunnen onttrekken, dat het een 
beetje leek op "visserslatijn", maar ik kan 
het best mishebben. 
Af en toe lees ik nog eens vluchtuitslagen in 
de Leeksterkrant van de postduivenvereni
ging "Naar Huis". Het is kennelijk nog een 
hele bedrijvigheid. In elk geval zag ik een 
poos geleden, dat er achter "De 611e Smid
se" een veel groter hok stond dan in mijn 
jonge jaren. 

Hannes. 

kerbouwers is dit absoluut geen leuke 
zaak. Ook zijn er enkele inwoners die bijna 
niet bij hun huis kunnen komen. Zoals dit 
huis aan de Provincialeweg, waar het water 
tot over het pad staat. 

Harry. 

Gegevens maand januari 1988 

Geboren: Wiebe, z.v. H. Elzinga en E. H. 
Snip, Opende. 

Overleden: Aagtje Hazenberg (84 jaar), 
gehuwd geweest met D. Bosma, Open
de. 

Gehuwd: Tjipke Theunis Nieuwland (23), 
Marum en Carolyn Jeanette Catharina 
Poortvliet (23), Opende; Alie Bethlehem 
(48), Opende en Roswitha Klara Brauck
mann (48), Opende. 

Gereformeerde Zangvereniging 1951 

Bovenste rij v.l.n.r.: Douwe de Vries, Hessel van der Meer, Gerrit Marinus, Tiemen Pama, Jo
hannes Pietens, Anne Storteboom, Piet Marinus, Diemer Kuipers en Jelle Brink. 

Tweede rij v.l.n.r.: Ebele Hofstede, Hennie Wouda, Sjoukje Lindeboom, Annie Postma, Dina 
Zandstra, Lutske Marin us, Trien Overzet-Venema, Grietje Brink, Johanna Posthuma-Klazinga, 
juf Visser en Jan Wouda. 

Derde rij v.l.n.r.: Hanna Pool-Rijpma, Fokje Westra, Corrie van der Meer-Pietens, Claartje van 
der Veen-Marinus, dirigent mr. Rinsema, Sjoukje Helbig, Renskje Pama-van der Meer, Annie 
Janssens-Braaksma, Grietje Marinus-Eizinga. 

Voor f 5,- kunt u een ,,oude foto" nabestellen. 
U kunt hierover kontakt opnemen met de heer G. Lutter, tel. 59818. 
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Uitvaartvereniging 
,De laatste eer' jubileert 
Het was in het jaar 1913 dat de begrafenis
vereniging werd opgericht. De eerste notu
len dateren van 20 januari. Voor die tijd was 
de dorpsgemeenschap in zogenaamde 
buurtschappen verdeeld, die in voorko
mende sterfgevallen elkaar bijstonden en 
verzorgden. Men noemde dat de ,,noaber
plicht". Het vervoer geschiedde dan per 
boerenwe.gen, zoals die toentertijd in het 
boerenvak gebruikt werden. 
We keren terug naar 20 januari en lezen de 
notulen. Een bestuur werd gekozen en 
bestond uit de volgende personen: S. 
Kuperus, voorz.; A. Faber, penningm.; R. P. 
Cremer, seer.; S. van der Heide, T. Pop
pinga, Veenema en P. Buma. 
Om een goede start te waarborgen moest 
er in de begintijd veel werk warden verzet. 
Er vond zo ongeveer maandelijks een 
bestuursvergadering plaats. Een bode 
werd benoemd en ook een hulpbode. Dit 
werden respectievelijk de heren R. van der 
Heide en R. Benedictus. In de notulen van 
de volgende vergadering lezen we dat R. 
van der Heide bezwaren had tegen zijn 
benoeming. Dit betekende dat de heer 
Benedictus gelijk promoveerde tot bode en 
tot hulpbode werd toen H. van Schepen 
benoemd. 
Na een jaar vertrekt de heer Benedictus en 
in de vergadering van 16 februari 1914 
wordt als zijn opvolger benoemd Sjoerd 
Jongsma, die deze funktie bekleedde tot 
1946, dus 32 jaar. Ebe de Haan werd zijn 
opvolger, welke dit werk twee jaar heeft 
gedaan. Op 11 september 1948 wordt dan 
de heer L. Henstra benoemd. Hij bleef bode 
tot zijn overlijden in september 1972. Een 
reeks van 24 jaar dus. Dan wordt de heer E. 
van der Tuin benoemd welke de funktie van 
hulpbode reeds had. De heer H. Hoekstra 
werd toen benoemd tot hulpbode en bij het 
plotseling overlijden van Van der Tuin op 1 2 
oktober 1981 word! Hoekstra tot bode 
benoemd. Deze heeft dus inmiddels ook al 
weer 7 jaar deze funktie bekleed. Hulpbode 
is nu de heer H. Hamstra. 
Wat he! voorzitterschap betreft lezen we 
dat S. Kuperus in 1915 word! opgevolgd 
door Th. Klazinga. In 1920 wordt deze 
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opgevolgd door W. Hulshof. De heer Huls
hot hanteerde de voorzittershamer tot 
1953. Hij vertrok toen naar zijn dochter in 
Tolbert. letzen Pool werd zijn opvolger en 
bleef dat tot zijn overlijden in december 
1969. Zijn zoon Eelke werd in de ledenver
gadering van 28 januari 1970 benoemd als 
zijn opvolger, en heeft tot nu toe dus ook al 
een staat van dienst van 18 jaren. 
In 1918 vertrok de penningmeester A. 
Faber en de secretaris R. P. Cremer krijgt 
deze post erbij en bekleedde daarmee een 
dubbelfunktie. Dit is nadien steeds zo 
gebleven, want bij diens overlijden in 1937 
wordt hij opgevolgd door A. Luppes. De 
heer Luppes, oud en alleen achtergeble
ven, vertrekt in 1959 naar zijn pleegdochter 
in Zwolle en wordt dan opgevolgd door R. 
Huisman, welke dit werk inmiddels 29 jaar 
heeft verzorgd. De overige 5 bestuursleden 
van dit moment zijn de heren Sietze van 
Dellen, Jan van der Meulen, Albert Post
mus, Wietze de Vries en H. Wijma. 
In het beginjaar kon warden gestart met 82 
leden, 25 jaar later waren dat er 351 (in 
1938 dus). In 1950 bedroeg het ledental 
560 en nu is het ledental 1025. De contri
butie werd vastgesteld op f 1,-, maar dit 
bleek niet toereikend, mede door he! feit 
dat er in het eerste jaar 1 0 dienstenmoes
ten warden uitgevoerd en er werd besloten 
nog een keer rond le gaan voor contributie
heffing. Om aan een koets le komen wer
den advertenties geplaatst. Resultaat: twee 
mannen reizen at naar Slochteren. Voor 
reis- en verblijfkosten werd f 4,50 geno
teerd. De koets wordt gekocht en debeta
ling geschiedt door het plaatsen van 22 
renteloze aandelen vanf 10,-. Deze war
den in de eerstvolgende jaren uitgeloot. Er 
moest ook een plaats zijn voor stalling van 
de koets. In de notulen van 17 maart 1913 
lezen we dat voor het bewaren aan T. Top f

2 50 zal warden betaald. Door zo viol zelf 
a�n een koets te zijn gekomen behoefde er 
geen koets meer le warden gehuurd. lnte
gendeel, de koets kon warden verhuurd -
aan b.v. Surhuisterveen - en daardoor 
stond in een verslag van een paar jaar later, 
toen de financien krap waren: ,,gelukkig is 
de koets enige malen verhuurd, daardoor 
kon de kas iets warden gestijfd". 
Nog een paar aardige uitspraken uit de 
begintijd kwamen wij tegen: in een zeker 

i!;rrinnrringrn uan 

i!;annrs uan hr �mill 
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Postduiven! wat was me dat een bedrijvig
heid. Mijn vader had al vrij vroeg een hok 
met duiven. Mijn moeder was daar nu niet 
bepaald gelukkig mee. Ze zei dan vaak: "Al 
die schieters op 't dak; alles komt in de re
genbak in het waswater". Wij gebruikten 
het water uit de regenbak nooit om te drin
ken en mijn vader had dan ook vaak een 
pasklaar antwoord: "Eigenlijk is dat heel 
voordelig; de batavieren moesten vroeger 
duivemest verzamelen, want dat gebruik
ten ze als zeep voor de was en wij krijgen 
het op deze manier gratis". Dat "gratis" 
moet men dan wel met een korreltje zout 
nemen natuurlijk! De postduivenvereniging 
"Naar Huis" is intussen dus meer dan een 
halve eeuw oud. 
Het inkorven van de duiven is vroeger op 
verschillende plaatsen geweest. Een van 
die plaatsen was bij Luu! Dijk aan de Open
derweg. Naast de stookhut stond een hele 
grate (kastanje-?)boom, waaronder de paal 
met he! ringapparaat was vastgebonden. 
Dat toestel had vier pennen waaromheen 
een rubberring kon worden geschoven. 
Door aan een knop te trekken (een porse
leinen isolator was dat indertijd op een 
slang die gemaakt was van de stuurpen 
van een fiets) werd de rubberring z6 groot, 
dat de duivepoot er gemakkelijk door kon. 
De knop werd daarna losgelaten en de ring 
zat dan om de duivepoot. Duif en ring wer
den nauwkeurig genoteerd en de duif ging 
in de grote mand. Meestal waren er wel een 
stuk of drie van die manden die dan met 
Van Gend en Loos werden verzonden. 
Kwamen de duiven weer thuis, dan moes
ten de rubberringen als bewijsstuk warden 
geklokt. Daarbij werd de tijd van aankomst 
dan op de seconde nauwkeurig afgedrukt 
op een schijf of op een strook papier. Alie 

klokken die gebruikt werden moesten na
tuurlijk gelijk lopen. Dat werd ook goed ge
controleerd. Lang niet iedere duivenmelker 
had in die tijd een eigen klok. Heel in 't be
gin moesten wij met de ringen naar de klok 
die bij Luut Dijk stond. Bij het bepalen van 
de tijd van aankomst werd daar voor ons 
twee minuten van at getrokken van de klok
ketijd. Door uitproberen waren die tijden 
voor elke deelnemer vastgesteld. Na een 
bepaald tijdstip werden de klokken losge
maakt (ontzegeld) en gingen een aantal re
kenaars de juiste volgorde van aankomst 
bepalen. 
Dat gebeurde wel bij Jan Dijk aan huis in de 
Julianabuurt. lk ben er eens een keer bij ge
weest; ik denk dat het een beetje spannend 
was met een van de duiven van mijn vader, 
zodat hij erg benieuwd was naar de uitslag. 
lk herinner me nog dat ze op een zondag
middag achter 't huis zaten te rekenen. Het 
was heel mooi weer, Jan Dijk zijn vrouw Aaf 
zat ook buiten terwijl de tweeling (toen mis
schien een jaar of vijf) aan het tekenen of 
het kleuren waren. Op zeker moment 
moest een van de twee meisjes een punt 
aan haar (kleur-)potlood hebben en Vrouw 
Dijk verzorgde dat. Even later stond er weer 
een bij haar voor een zelfde feit, waarop ze 
zei: "Heste nou de punt d'r al wer 6f, of bisto 
de oare?" Toen dacht ik: "Zou ze ze zelf ook 
niet uit elkaar kunnen houden?" Dit voorval 
schoot me onlangs spontaan weer te bin
nen, toen ik in de Universiteitskrant las, dat 
ene mej. Bijstra met he! oplossen van een 
kryptogram een prijsje had gewonnen, ter
wijl een aantal jaren geleden ene mevr. 
Bijstra-Dijk (zelfde adres) in het Nieuws
blad in de prijzen viel. Het ging toen even 
door me heen:" Dat zit dan toch bepaald 
een beetje in de familie, dat werken met pa-
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De kapsalon voor 

hem en haar! ! 

Voor perfecte haarverzorging 

gaat u toch oak naar 

Kapsa/on , ,AD RY'' 
Provincialeweg 64, Opende, telefoon 05946 · 58222 

I I 
Bekkema 

Rijwielverhuur 
I I 
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verkoop 
gebruikte 

auto-onderdelen 

autosloperij 

schade-auto•s 

m ·!tntO 
Leidijkreed 2. 9865VS Opende 

tel. 05946-59724 

( bij Strandheem ) 

Te koop: 

gebruikte Kinderfietsen 
Herenfietsen 
Damesfietsen 
Racefietsen 
Crossfietsen 

Tel. 05946 - 59438 

jaar waren er weinig nieuwe leden bijgeko
men, en werd er gemeld: ,,het ledental bleef 
dit jaar stationair". Ergens anders vermel
den de notulen van een bestuursvergade
ring het volgende: de voorzitter opende de 
vergadering en van de notulen werd lectura 
gedaan!. 

Van 1913 tot 1948 was het gebruikelijk dat 
met de begrafenis van een jong kind of een 
levenloos geborene het kistje aan een stok 
of een soort baartje door twee dragers graf
waarts werd gebracht. Dit was weliswaar 
niet zo zwaar, maar als je bedenkt dat dit 
ook gebeurde wanneer dit in de Parken 
voorkwam of b.v. op de Scheiding, richting 
Puntpaal, dan was dit een hele afstand naar 
het kerkhof in Oost. 
Op voorstel van de heer Tj. Henstra, toen
tertijd bestuurslid en tweede voorzitter, 
werd in 1948 besloten om voortaan ook 
voor dit soort sterfgevallen de koets te 
gebruiken. 
Maar de koets ging later weer verdwijnen. 

P.v. ,Naar Huis' Opende
' 

viert feest met de
jubilarissen

Op 5 februari j.l. vierden de leden met echt
genoten en vrienden hun feest met de jubi
ierende leden in 't Hornhuus te Kornhorn 
De leden die dit heugelijke feit herdachten 

In december 1962 werd deze verkocht 
voor f 30,- aan de koetsrijder, de heer F. 
Wijma. Door de modernisering van de tijd 
moest de koets plaatsmaken voor de auto. 
Vanaf 1960 was de koets reeds op non
aktief geraakt, doordat het rijden vanaf die 
tijd werd verzorgd door Van der Veen uit 
Kornhorn, hetgeen nu nog steeds het ge
val is. 

Ook een ander aspekt van modernisering 
kondigde zich aan. Was dit in grote steden 
al eerder aan de orde, ook op het platteland 
kwam het punt crematie naar voren. Hoe
wel in onze vereniging dit maar weinig 
voorkomt, zijn we toch vanaf 1971 begon
nen met de naam van Uitvaartvereniging 
te gebruiken. 
Laten we hopen dat de vereniging nog vele 
jaren door mag kunnen gaan om haar doel
stelling te verwezenlijken, nl. op gepaste 
wijze ,,de laatste eer" te bewijzen aan hen 
die van ons heengaan. 

R. Huisman

waren de heren Y. Hulshoff 40 jaar lid van 
de Ned. Bond van zaterdagvliegers, J. Vee
nema 40 jaar, H. van der Velde !anger dan 
25 jaar, Tj. Wagenaar !anger dan 25 jaar en 
J. Broersma !anger dan 25 jaar.
Y. Hulshoff, die in 1946 met duiven begon,
meldde zich als lid aan in 1947 en werd in
1950 bestuurslid tot 1982 en had de funk
tie van p9nningmeester. J. Veenema is mo-

5 



6 

lJ 
Hypotheek met Mogelijkheden 

■ Rente vast of variabel

■ Rentebetaling per kwartaal
achteraf

■ Extra aflossing tot 25% van de
hoofdsom

■ Afgeloste deel kan weer
opgenomen warden voor
onderhoud en verbouwing

■ Na aflossing van de helft van
de hoofdsom is verdere
aflossing niet verplicht

SRaar en Voorschotbank 
Een dege/ijk, co6peratief bankiershuis, sinds 1909 

Tel. 05946 - 59406 ('s morgens)

b.g.g. 05124-1925

Surhulsterveen 
Torenplein 7 

Harkema Opende 
Warmoltsstrjitte 1 Prov. weg 153 

Grootegast 
Hoofdstraat 96 

Opknapbeurt 

"De Stjelp" 

Het gebouw "de Stjelp" heeft een grondige 
opknapbeurt ondergaan. Er zijn binnen 
nogal wat timmerwerkzaamheden verricht, 
o.a. plaatsing van een nieuwe bar en de
leefkuil is dicht gemaakt. Tevens is de bin
nenkant voorzien van een nieuwe verflaag,
zodat het geheel er weer als nieuw uitziet.
Als het weer het toelaat, zal ook de buiten
kant een opknapbeurt ondergaan. Dit alles
in opdracht van de eigenaar; De deputaten
van de Geref. kerken van Groningen en
Friesland. Het beheer van "De Stjelp" is in
handen van het Chr. ontmoetingscentrum
"De Stjelp", welke ontstaan is uit "De Bun
ker". Tevens is met he! vertrek van de heer
De Nas een nieuwe beheerster aangesteld,
mej. Greetje v.d. Heide. Momenteel wordt
er volop gebruik van "De Stjelp" gemaakt.
Zo wordt er maandag 'smiddags judo-les
gegeven, terwijl er 's avonds om de beurt
mannen- of vrouwenvereniging is. Dinsdag
'smiddags is er naaikursus, terwijl er !evens
huiswerkklas is. 's Avonds is er sjoelen en
volksdansen. Woensdag 's middags is er

klaverjassen, terwijl er eenmaal in de 14 da
gen een kinder-doe-middag is voor kinde
ren tot 12 jaar. Donderdag 's middags is er 
schilderskursus, samen met de huis
werkklas. Vrijdag 's middags is er schil
derskursus, terwijl er eens in de maand op 
zaterdagavond stijldansen wordt gehou
den. Zondag 's morgens is er zondags
school voor kinderen tot 12 jaar. 
Binnenkort hoopt de jeugdsoos weer van 
start te gaan op woensdag 's avonds van 
19.30 - 21.30 uur voor de jeugd van 12 tot 
18 jaar. de voorzitter van het ontmoetings
centrum is dhr. A. Hoekstra, Kolonieweg 
Ba, tel. 59198. Beheerster is mej. Greetje 
v.d. Heide, welke is aangesteld voor 20 uur
per week, tel. 58284 na 17 .00 uur. Mevr. El
zinga, Drachtsterweg 21, zorgt er voor dat
de zaak schoon blijft. Zo ziet u, "De Stjelp"
is nog springlevend. Wilt u meer informatie,
dan kunt u bij een van deze mensen te
recht. Maar natuurlijk kunt u bij "De Stjelp"
ook alle inlichtingen verkrijgen, tel. 59137.

Georg. 
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Kamperen in rust en ruimte, 
aan 15 ha. surfwater. 

Op de groene grens van 
Groningen, Friesland en Drente. 

Vaste-/ Seizoen-/ Oeeltijd-/ Hoogseizoenplaatsen 

Uw stacaravan wordt door ons 
gratis gehaald (uit geheel Nederland) 
en aangesloten op elektra, water en 

riolering. 

� 
VAKANTIEPARK 'T STRAHDHEEM - PARKWEG 2 • 9865 VP DPENDE 

uw warme 
bakker J.lt. lJKElfflt 

71 
65AC Opende 
05946 - 59180 

1e week: Slagroomtaart ........................ .-4;95'" 3,95 

2e week: Rijstevlaai .............................. -1,95" 6,50 

3e week: Appeltaart .............................. -5;95""' 4,95 

4e week: Tompoucen ............................ .4,00' 3, 98 

1 persoons grenen ledikant 90x200 + rolbodem 159 .. 
' 

2 persoons ledikant, blank, 140x200 + ombouw 

2 nachtkastjes, bouwpakket .................................... . 495 
'

Draaifauteuils, in stof en lederlook 585 .. ' 

2+3 zits, blauw-grijze stof 1335, 

Toogkast, blank .................................................... .. 890 '
Kompl. eethoek, 4 stoelen + tafel, blank 995 .. 

' 

TOT ZIENS, 

IJTSMA'sMEUBELHANDEL 
Provincialeweg 56-58, Opende, telefoon 05946 - 59218 

Vrijdags koopavond • Maandags gesloten 
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menteel voorzitter van de vereniging en 
meldde zich in 1947 als lid aan. De jubile
rende leden werden in het zonnetje gezet 
door de voorzitter van de afdeling Fries
land, de heer E. G. Veenstra, die werd ver
gezeld door de secretaris en de alg. adjunct 
van de afdeling. 
Voorzitter Veenstra speldde de jubilerende 
leden Y. Hulshoff en J. Veenema een gou
den en de heren H. van der Velde, Tj. Wage-

In de vorige Keuvelaar heeft u kunnen le
zen, dat iedere partij in de gemeenteraad 
wel iets te melden had over het Sociaal Cul
tureel Werk. 
In de raadsvergadering van februari heeft 
men het besluit genomen om in zee te gaan 
met de stichting beheer in Leek, om voor
taan het Soc. Cult. Werk in de gemeente 
Grootegast te gaan begeleiden. 
Voor Opende betekent dit, dat men in de 
toekomst voor ongeveer 20 uur op een be
roepskracht kan rekenen. 
De raadsvergadering had voor Opende 
niet veel nieuws meer. Daarom heb ik als in
woner van Opende wethouder Zuiderveld 
een viertal vragen gesteld. 

naar enJ. Broersma een zilveren insigne op 
en feliciteerde de jubilarissen. 
Verder sprak hij namens de Nederlandse 
Bond van zaterdagvliegers een dankwoord 
en schonk een wandbord en een envelop 
met inhoud voor het ± 6O-jarig bestaan van 
de vereniging. Daarna werden nog de prij
zen uitgereikt aan de kampioenen voor het 
afgelopen seizoen en werd de avond ver
der opgevuld met een quiz. 

Mijnheer Zuiderveld, 

U zit al verschillende jaren als wethouder in 
de gemeenteraad van Grootegast. Als in
woner van Opende wil ik u een paar 
vragen stellen. 

1) De relatie tussen de bevolking van
Opende en het gemeentebestuur heeft van 
oudsher onder spanning gestaan. Ook in 
de afgelopen jaren heeft het befeid er niet
toe bijgedragen dat daarin enige verbete
ring is gekomen, bent u zich daarvan be
wust, en hoe verklaart u dit?

Dat de relatie tussen het gemeentebe
stuur en de Opender bevolking van 
oudsher onder spanning heeft gestaan 
is duidelijk. Maar met uw opmerking dat 
het beleid van de afgelopen jaren daarin 
geen verbetering heeft gebracht ben ik 
het niet eens. Door het dorpsvernieu-

7 
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TE 
KOOP 

herenmodes en maatkledingbedrijf 

/;,:: 
........ .....---, 

-.'-A. 

EllJReilt 
Provincialeweg 196. 9865TB Opende

tel. 05946 - 59090 

DOE HET ZELVERS: 

Wij maken voor U patronen 
voor al Uw kleding. 

Voor niet doe het zelvers repareren wij. 

Voor een nieuw costuum, 
nieuwe jas of broek, enz. 

ook ERINGA OPENDE 
tel. 05946 - 59090

Thermopane 
verschillende maten 

Garages en schuurtjes 

Asbest-, plastiek- en 
onduline-golfplaten 

Hechthout- en 
boardplaten 

Rabat- en 
pu ntg roef sch rot en 

konstruktie spanten 
8 m. lang 

Voor al uw 
vervoer 

Speciaal 

KIPPERTRANSPORT 

AFZETCONTAINERS 

J. Bronsema
lnternat. transport 

D. van Duinen
Drachtsterweg 13 
OPENDE 
Tel. 59496 

Provincialeweg 36 - OPENDE 

Tel. 05946 - 58277 

lntrede ds. Zeedijk 

Zondag 14 februari 1988. 
De Hervormde gemeente van Opende
Kornhorn heeft weer een eigen predikant. 
Kandidaat P. Zeedijk uit Amsterdam werd 
in de morgendienst, die om half elf begon 
bevestigd in het ambt van predikant en tot 
herder en leraar van de gemeente. De be
vestiger en voorganger in de morgendienst 
was Ds. C. Blenk van de Noorderkerk ge
meente te Amsterdam; de gemeente waar 
kandidaat Zeedijk ongeveer 4 jaar heeft ge
werkt als vicaris. Naast ds. Blenk namen 
aan de handoplegging bij de inzegening 
ook deel ds. Roebers van Zevenhuizen, die 
in de afgelopen 1 ½ jaar van vacant zijn, als 
consulent werkzaam is geweest, ds. v.d. 
Kooy, als oud predikant van de gemeente 
en ds. De Reuver van Sebaldeburen. 
Het onderwerp van de bevestigingspreek 
was uit Marcus 1, vers 38 : "Laten we el
ders heen gaan, naar de naburige plaatsen, 
opdat ik ook daar predike; want daartoe 
ben ik uitgegaan". Naast de eigen gemeen
teleden werd de dienst ook bezocht door 
de ouders en familie van ds. Zeedijk en 
door ± 70 personen uit Amsterdam en 
Weesp. De kerk was dan ook tot de laatste 
plaats bezet. Voor de gasten van verre, was 
in het gebouw een broodmaaltijd aange
richt, door de goede zorgen van de families 
Hamstra en Bijstra. Naast de gemeentele
den en de voormelde gasten werd de mid
dagdienst, waarin ds. Zeedijk zijn intrede 
deed, bezocht door zo'n 50 afgevaardig
den van buurgemeenten en overige ge
nodigden. 
Als onderwerp van zijn intredepreek had 
ds. Zeedijk 2 Corinthe 5 vers 19-21. Helaas 
moesten een 20-tal belangstellenden van 
buiten de gemeente de dienst meemaken 
in het gebouw "Eben Haezer". Maar daar 
had men op gerekend, want tussen kerk en 
gebouw was een video-verbinding aange
legd (beeld en geluid).T ijdens de dienst 
werd ds. Zeedijk door ouderling Van Braak 
namens de gemeente van harte welkom 
geheten. Voor de bijeenkomst in het ge
bouw na de middagdienst bestond een 
overweldigende belangstelling. 
In het gebouw werd door diverse sprekers 
het woord gevoerd die werden aangekon
digd door de leider, ds. Roebers. Achter-

eenvolgens spraken: ds. Broekema, Gere
formeerd predikant, namens hemzelf en 
namens de Geref. kerk te Opende; ds. 
Schaap, Hervormd predikant te Hoogkerk, 
als voorzitter van de ring en ook namens de 
classis Groningen; de heer J. Opschoor te 
Amsterdam, namens de noorder kerkge
meente aldaar; de heer J. Nagel te Weesp, 
namens de gemeente le Weesp, waar ds. 
Zeedijk ook pastoraal werk verrichtte; 
mevr. S. Kraayenga-Kooi te Opende, na
mens de Hervormde vrouwenvereniging; 
de heer G. Lutter, Hervormd ouderling te 
Opende, die de consulent ds. Roebers en 
de pastoraal medewerker de heer Koerts 
uit De Wilp bedankte voor hun hulp en bij
stand in de afgelopen periode en de dames 
Roebers en Koerts vervolgens namens de 
gemeente een bloemstuk aanbood. 
Tot slot werd het woord gevoerd door ds. 
Zeedijk zelf, die iedereen bedankte die op 
enigerlei wijze hadden meegewerkt aan het 
welslagen van deze dag. Een vreugdevolle 
en historische dag voor de Hervormde 
gemeente. 

G. Lutter.

Toneelnieuws 

De toneelverenigingen uit Opende hebben 
voor u enige zeer mooie stukken ingestu
deerd, die ze binnenkort op de planken ho
pen le brengen. Als u dit leest heeft de ver. 
"Tot Nut en Vermaak" haar eerste voorstel
ling al achter de rug, waarvan u elders in dit 
blad meer over kunt lezen. De toneelver. 
"De Grensklub" heeft een blijspel in 3 be
drijven van Joop Spit, genaamd "Baron 
Flessentrekker". Een stuk met veel dwaze 
en komische scenes, dat gespeeld gaat 
worden op 18 maart in cafe Bakker, aan
vang 8 uur, bal na. 
De toneelver. "Amato" heeft eveneens een 
blijspel in 3 bedrijven, geschreven door 
Hans van Wijngaarden, genaamd "Mister 
doe het Zelf". Een stuk, waarin de vader 
meent, dat hij alles zelf wel kan, maar dat 
zoiets wel eens verkeerd kan uitpakken 
valt te rad en. Het eerste optreden zal zijn op 
25 maart voor de ouderavond van de Chr. 
basisschool "De Klister". Daarna zal er nog 
een optreden volgen voor de Ned. Herv. 
kerk. 

Georg. 
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Cafe Restaurant Snackbar 

Sportzicht 

beleefd aanbevolen: 

Johnny en Zus 

provincialeweg 66 

9865 AK Opende. tel. 05946 - 59954 

loonbedrijf 

vers en 
overheerlijk 

softice 

·s_maandags
gesloten 

,£ , 181. D5!i4& - 594 /. -i�:�;:;:::f('l\\edefl

Provincial ewe g 101 ____ 9865 AD Opende 
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wingsproces, met het vele overleg en de 
inspraak is het contact tussen de bevol
king en bestuur zeker verbeterd. Dat 
niet alle wensen van een dorp gereali
seerd worden, en sommige te langzaam 
naar hun idee is voor het dorp wel jam
mer. Maar we moeten niet uit het oog 
verliezen wat er wel allemaal tot stand is 
gekomen. lk zie ook op andere terreinen 
dat Opende en gemeente heel direkt 
kontakt met elkaar hebben over zaken 
die voor het dorp van belang zijn. De af
stand is duidelijk minder groot gewor
den. 
Dal het gemeentebestuur daarbij door 
de bevolking heel kritisch gevolgd 
wordt, op de vingers gekeken en op de 
vingers getikt waar men dat nodig vindt, 
dat is in een democratische gemeen
schap alleen maar goed. Maar laten we 
elkaar niet gaan aanpraten dat er een of 
andere onoverbrugbare kloof zou be
staan: over en weer weten we elkaar in
middels best te vinden. 

2) Ziet u met het college mogelijkheden
deze vertrouwensrelatie in de toekomst
te herstellen?

Binnen het College heeft dit alle aan
dacht, overigens niet alleen naar Open
de toe. Niet zozeer omdat naar ons idee 
er iets hersteld moet worden wat kapot 
is, maar omdat de relatie tussen bevol
king en bestuur altijd beter kan. 
Het wantrouwen naar het gemeentebe
stuur lijkt in Open de wel eens grater dan 
elders. In elk geval wordt het soms wat 
luidruchtiger geuit. Maar als we door
gaan op de weg van openheid van be
stuur en regelmatig overleg met de be
volking dan zal dat in de loop der jaren 
ongetwijfeld leiden tot verbetering. Dat 
we er met mooie woorden en beleids
plannen alleen niet komen is duidelijk. 
De resultaten van het beleid zullen heel 
konkreet en zichtbaar moeten zijn. 

3) Een van de dieptepunten van het afge
Jopen jaar is het Alg. Soc. Werk geweest.
Vanuit Opende heeft men Juid geprotes
teerd. Kunt u aangeven hoe het beleid nu
verder zal gaan?

De protesten uit Opende tegen het 
sociaal-culturele beleid heb ik vorig jaar 

opgevat als een duidelijk signaal dat in 
Opende er een grote betrokkenheid 
was en is bij dat werk. Het is duidelijk 
dat zeker in Opende hier behoefte aan 
is. Het gemeentelijk beleid is er op ge
richt om, nu er minder geld beschikbaar 
is, het sociaal-cultureel werk in de ge
meente zo effectief en efficient mogelijk 
te organiseren. 
Het sociaal cultureel beleid heeft veel 
discussie opgeleverd het afgelopen 
jaar. Zowel in de gemeenteraad als tus
sen gemeentebestuur en bevolking. De 
brede steun die dit beleid daarbij in de 
Raad heeft gekregen geeft mij het ver
trouwen dat de volgende stappen ook 
gezet kunnen warden. Met name de 
accommodatie-problematiek is daarbij 
aan de orde. Samen met de vertegen
woordigers van het dorp Opende zijn 
we inmiddels bezig de mogelijkheden 
te onderzoeken voor de bouw van een 
sociaal-culturele ruimte op het terrein 
achter het gym-lokaal. Daarbij gaan we 
uit van een beperkt gebouw, met een 
klein aantal deelnemende organisaties. 
Geen nieuw plan voor een groat multi
functioneel gebouw: hoe de realise
ringskansen zijn weten we met elkaar 
maar al te goed. 
lk hoop dat we spoedig in 1988 voor
stellen aan de gemeenteraad kunnen 
voorleggen. Voorstellen waar de verte
genwoordigers van de Opender bevol
king aan hebben meegewerkt en waar 
we met elkaar achter kunnen staan. 

4) Zijn er nag zaken in Opende die u bij
zonder aan het hart Jiggen?

Vele, maar een wil ik hier speciaal noe
men. Ruim een jaar geleden zijn de twee 
basisscholen in Opende, als eersten in 
de gemeente, gestart met de invoering 
van computers in het onderwijs. De 
keus voor de Opender scholen is vorig 
jaar niet toevallig geweest. Nu, na ruim 
een jaar, kan geconstateerd warden dat 
we op de goede weg zijn. Het is een 
goede keus geweest om eerst op twee 
scholen te beginnen met de invoering 
van computers, en ook van de keus voor 
Opende hebben we geen spijt, inte
gendeel. 
Binnen beide scholen wordt veel ge-
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bruik gemaakt van de mogelijkheden 
die de apparatuur biedt. In de loop van 
1988 hopen we oak de andere scholen 
hiervan te kunnen voorzien. 
Daarbij kunnen zij profiteren van het ve
le pionierswerk, de kennis en de erva
ring die op Het Kompas en De Klister is 
opgedaan. Voor het vele werk dat hier
voor verricht is, vooral door Jan Willem 
van Braak en Jan Babois heb ik veel 
waardering. 
Het is een stimulans voor het gemeente· 
bestuur om voortvarend op de ingesla· 
gen weg voort te gaan. 

Hiermee wil ik de heer Zuiderveld bedan· 
ken voor de uitvoerige beantwoording van 
mijn vragen. 

W.v.B.

Fam. Stienstra gestopt 
met bezorgen van krant 
Gedurende meer dan twintig jaar kwamen 
Miente en Jitske Stienstra bijna dagelijks bij 
een groat gedeelte van de inwoners van 
Opende aan huis. Tot voor enkele weken 
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Afscheidsreceptie 
Jan de Nas 
"Zoals u zult weten, heeft de heer De Nas 
zijn functie als Soc.-cult. werker moeten 
neerleggen. Meer dan 12 jaar heeft hij in 
Open de een groat aandeel gehad in het so
ciale en culturele leven. 
Wij vinden dat Jan de Nas niet onopge
merkt ans dorp mag verlaten. Daarom hou
den we op 4 maart a.s. een receptie, waarbij 
u in de gelegenheid gesteld wordt afscheid
te nemen van Jan de Nas. De receptie
wordt gehouden in het Creshonk, Provin
cialeweg 85 in Opende. U bent van harte
welkom van 20.00 tot 22.00 uur.

Overleggroep Soc.-cult. werk 
Opende 

namens het bestuur. 

bezorgden ze het Nieuwsblad van het 
Noorden, de Feanster en verschillende re
clamefolders. 
In november 1968 began mevr. Jitske 
Stienstra met de bezorging van het Nieuws
blad van het Noorden. Zij deed dit eerst al
leen; soms met de hulp van de kinderen 
(Miente werkte toendertijd nag bij de AVEK 

Uitvoering muziekvereni
ging "Uit Vriendschap" 
Zaterdag 13 februari hield de muziekver
eniging "Uit Vriendschap" haar jaarlijkse 
uitvoering in cafe Bos te Opende-zuid. De 
avond werd geopend door de heer G. Snip, 
die in zijn openingswoord een ogenblik stil 
stand bij het zo plotselinge overlijden van 
de heer B. Wouda. De heer Wouda is 67 
jaar muzikant geweest, waarvan 53 jaar lid 
van "Uit Vriendschap". De heer Wouda was 
een van de oprichters. Verder deelde ciP. 

heer Snip mee dat een aantal oud-leden 
van Crescendo "Uit Vriendschap" is ko
men versterken. Daarna speelde de mu
ziekvereniging een aantal goed ingestu
deerde nummers. Toen was het de beurt 
aan de toneelver. "Tot Nut en Vermaak", die 
het stuk 'man in de kast' opvoerden. Te oar� 
delen naar het aantal lach·salvo's in de zaal 
viel het stuk goed in de smaak. Na afloop 
was er gelegenheid voor een dansje. "Uit 
Vriendschap" kan, ondanks de niet over
weldigende opkomst, terugzien op een ge
slaagde avond. 

Toneelvereniging ,, Tot Nut en Vermaak" in aktie. 
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sisten hun werkstukken door middel van 
een expositie aan het publiek. De schilderij
en waren de afgelopen vijf jaar in o.a. het 
gemeentehuis te Grootegast, in het multi
functioneel centrum, ook in Grootegast, en 
in het activiteitencentrum in Opende te be
zichtigen. De laatste expositie was in 1987 
in Groningen, waar de reacties van het pu
bliek zeer positief waren. 
Het is natuurlijk een kwestie van smaak, 
maar de getoonde schilderijen waren stuk 

Woningverbetering Opende 

Voor de verbouw of verbetering van eigen 
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waard. Heeft u belangstelling voor deze 
cursus, dan kunt u eventuele informatie op
vragen bij mevr. Emmelkamp (tel. 59127). 
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met uw eigen ogen te zien wat de cursisten 
allemaal maken. U kunt dan zien dat behal
ve schilderen er ook veel plezier gemaakt 
wordt. 
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paar uur later dan men van ons gewend 
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bezorging van de krant gestopt omdat ik 
wat meer vrije tijd voor mezelf wilde heb
ben, en dat mag toch op 68-jarige leeftijd. 
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gebruik maken om langs deze weg ieder
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Uvv slaper. 

H. HELMUS
Provincialeweg 54 

KORNHORN 

DEZE FOLDER GEEFT U iNFORMAT!E OVER: 

VLEES VAN NATUURVARKENS 

WAT IS NATUURVARKENSVLEES? 

Natuurvarkensvlees is vlees van varkens, 
die op een dier- en milieu vriendelijke 
wijze zijn grootgebracht. 

WAT IS PRECIES DIERVRIENDELIJK? 

Natuurvarkens lopen niet zo maar los in 
de bossen, ze groeien op rond de boerde
rij. De biggetjes, samen met de zeug, 
hebben de beschikking over een ruime 
weide uitloop of lopen in het stro. Als 
mestvarken worden ze in hokken gehuis
vest, maar wel met veel bewegingsvrij
heid, altijd op stro en absoluut niet op 
roosters. Het daglicht moet in de hokken 
kunnen doorkomen. Uitsluitend op medi
sche indicatie krijgen ze de voor een 
goede gezondheid noodzakelijke medi
cijnen. Het toedienen van groeibevorde
raars in welke vorm dan ook is ten streng
ste verboden. Daarnaast zijn er nog een 
aantal detail voorschriften, die er toe bij
dragen dat het varken een dierwaardig 
leven heeft. (voorbeeld: het is verboden 
de staartjes te couperen.) 

WIE REGELT DAT ALLEMAAL? 

De organisatie voor natuurlijk vlees 
coordineert alle aktiviteiten gedurende de 
levenscyclus van het natuurvarken. En
kele taken: 
- opstellen van de reglementen 

selectie van boer, slachthuis en slagers
- optimaliseren van het voer 

permanente bewaking en verbetering 
van het systeem. 

Het moge duidelijk zijn dat hierbij op vele
fronten de hulp van specialisten onont
beerlijk is. 

WIE CONTROLEERT DIT ALLES? 

Om U, als consumer;i, maximale zeker
heid te geven dat alles volgens de gestel
de regels verloopt heeft De Organisatie, 
die uiteindelijk de regels opgesteld heeft, 
de controle op de naleving van deze re
gels uit handen gegeven. Deze zo ontzet
tend belangrijke controle is in handen 
gelegd van een absoluut onafhankelijke 
onderneming, namelijk de Internatio
nale Controle Maatschappij (de ICM). 
Daarnaast zijn de opgestelde regels ge
controleerd door de Stichting Rechten 
Voor Al Wat Leef\, bekend door haar activi
teiten rond het scharrelei. U ziet bij Uw 
slager het vignet van deze Stichting naast 
het vignet van de Organisatie, als bewijs 
dat zij het met de aanpak van ha rte eens is. 

�\role c0 WAT IS DE INVLOED VAN 
c,o�� DIT ALLES OP PRIJS EN
*

Jav,� KWALITEIT? 

CA�ll1[Jr_" '%; Toegegeven, he! vele 
"•r1//, '1 extra werk wat verzet 

l * moet worden en de nauw
lettende controle hebben 

C' A� 
een prijsverhogend effect. ••v,. bV Gezien de grote voordelen 

voor dier en milieu doe\ een ieder 
in de 'natuurvarkensketen' er a lies aan om 
dit prijsverhogend effect zo klein mogelijk 
te houden. Het blijkt echter dat de gevolg
de diervriendelijke methode in een grote 
kwaliteits verbetering resulteert. Als ook U 
voor vlees van Natuurvarkens kiest, kunt 
U weer genieten van een ouderwets stuk 
varkensvlees van kwalitatief hoog niVeau:
En dat dan ook nog in de wetenschap dat 
het varken een goed leven heeft gehad! 

U WILT MEER WETEN? 

Orie mogelijkheden: 
1. vraag het Uw slager 
2. bel ons gerust op, ons nummer is:

085-421007 
3. belt U De Stichting Rechten Voor Al Wat

Leef\, tel. 05220-53571 

ORGANISATIE VOOR 
NATUURLIJK VLEES 
Onderdeel van't World Internal.Trading Company bv 

ARNHEM, TELEFOON: 085-421007 
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sisten hun werkstukken door middel van 
een expositie aan het publiek. De schilderij
en waren de afgelopen vijf jaar in o.a. het 
gemeentehuis te Grootegast, in het multi
functioneel centrum, ook in Grootegast, en 
in het activiteitencentrum in Opende te be
zichtigen. De laatste expositie was in 1987 
in Groningen, waar de reacties van het pu
bliek zeer positief waren. 
Het is natuurlijk een kwestie van smaak, 
maar de getoonde schilderijen waren stuk 

Woningverbetering Opende 

Voor de verbouw of verbetering van eigen 
woningen, heeft de Gemeente een rijksbij
drage van f 155.550,- ontvangen voor 
1988. Er is nog een restant van± t 7.500,
over van '87, zodat er ± f 163.000, - te ver
delen valt. Deze subsidie is dit jaar beschik
baar voor Opende. Was u van plan om te 
verbouwen, doe het dan nu want het kan 
wel 4-5 jaar duren voordat Opende weer 
aan de beurt komt. Afhankelijk van de ver
bouwingskosten, kan de subsidie nogal 
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voor stuk de moeite van het bezichtigen 
waard. Heeft u belangstelling voor deze 
cursus, dan kunt u eventuele informatie op
vragen bij mevr. Emmelkamp (tel. 59127). 
Natuurlijk bent u ook op een vrijdagmiddag 
welkom (van half twee tot half vier) om eens 
met uw eigen ogen te zien wat de cursisten 
allemaal maken. U kunt dan zien dat behal
ve schilderen er ook veel plezier gemaakt 
wordt. 

Harry. 

oplopen. Verleden jaar waren er mensen 
die zo tussen de f 20.000,- en f 25.000,
konden ontvangen. Aanvragen voor subsi
die kunnen worden ingediend bij de dienst 
Gemeente Werken vanaf 28 maart. De aan
vragen worden behandeld op volgorde van 
binnenkomst. Hebt u vragen hierover of wilt 
u weten waarop en hoeveel subsidie er
wordt verstrekt bel of ga dan naar de Dienst
gemeente Werken. Het geld is er nu voor
Opende, gebruik het dus, de kans is er
nu. Ver. pl. Belang Opende

seer. H. Bekkema.

in Surhuisterveen). Als mevr. Stienstra de 
krant bezorgde, ging haar kleinzoontje An
ne v.d. Hoek regelmatig met haar mee ach
ter op de bagagedrager van de fiets, en 
bleef gedurende de gehele tijd van het be
zorgen achier op de fiets zitten, ook als ze 
stil stonden. 
"Als het erg slecht weer was, brachten wij 
de krant rond in de 'Trabant', een Oost
Dwitse auto, die wij in 1966 gewonnen had
den in een grote landelijke loterij", aldus 
mevr. Stienstra. Toen Jitske op medische 
gronden, zij kreeg last van slijtage in de 
knieen, moest stoppen met de bezorging 
van de diverse kranten en folders, nam 
Miente haar werk over. En vanaf die tijd kon 
je de krant zien komen, zag je in de verte 
een oranje helm en een gele bromfiets, dan 
was Miente in aantocht met het Nieuws
blad. Je moest dan uitkijken, want Miente 
schoot, vooral op de Provincialeweg, van 
links naar rechts over de weg, en menig au
tomobilist moest dan wel eens stevig op de 
rem trappen om ongelukken te voorkomen. 
Miente mocht nog wel eens een adresje 
overslaan, aldus zijn echtgenote, maar 

Vijf jaar schilderscursus 

Sinds 1983 wordt er elke week in "De 
Stjelp" een schilderscursus voor hob
byrsten, onder begeleiding van mevr, Em
melkamp gegeven. Het initiatief kwam in
dertijd van de "Stichting mensen zonder 
werk", met de bedoeling om belangstellen
den in de gelegenheid te stellen hun hobby 
ender deskundige begeleiding te beoefe
nen. Elke vrijdagmiddag kunnen de cursis
ten zich uitleven in hun fantasie. Het is voor 
ieder vrij om een onderwerp te kiezen wat 
hij of zij wil schilderen. Sommigen gebrui
ken voorbeelden zoals prentbriefkaarten of 
foto's van kalenders, anderen laten hun 
fantasie de vrije loop. 
Voor het meedoen aan deze cursus is het 
niet beslist noodzakelijk dat u goed kunt te
kenen of schilderen. De begeleiding is zo
danig dat iedereen wel een mooi schilderij 
kan maken. En lukt het echt niet dan is An
nemarie best bereid om dat stukje wat maar 
niet mooi wil warden, in te tekenen of bij te 
werken, zodat het wel goed wordt. 
Gemiddeld eenmaal per jaar tonen de cur-

meestal werd dit bij thuiskomst alsnog ont
dekt en werd de krant, iets later weliswaar, 
toch nog dezelfde dag bezorgd. Wij heb
ben een keer geen krant bezorgd, en dat 
was vorig jaar met de ijzel. 
Orie keer per jaar brachten wij de krant een 
paar uur later dan men van ons gewend 
was. De abonnees wisten precies wanneer, 
want dan gingen wij naar de Roder-, 
Zuidlaarder of Buitenposter markt. Op de 
vraag waarom hij gestopt is met het bezor
gen van het Nieuwsblad en de Feanster, 
antwoordde dhr. Stienstra; "lk ben met de 
bezorging van de krant gestopt omdat ik 
wat meer vrije tijd voor mezelf wilde heb
ben, en dat mag toch op 68-jarige leeftijd. 
Wij willen nog graag van de gelegenheid 
gebruik maken om langs deze weg ieder
een te bedanken voor de leuke gebaren en 
attenties die wij kregen .. Bedankt! 
Helemaal gestopt met de bezorging is dhr. 
Stienstra niet, want hij brengt nog wel aller
lei reclame-materiaal in Opende rond, zo
dat u hem nog regelmatig door de straat 
kunt zien rijden. 

Harry. 
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bruik gemaakt van de mogelijkheden 
die de apparatuur biedt. In de loop van 
1988 hopen we oak de andere scholen 
hiervan te kunnen voorzien. 
Daarbij kunnen zij profiteren van het ve
le pionierswerk, de kennis en de erva
ring die op Het Kompas en De Klister is 
opgedaan. Voor het vele werk dat hier
voor verricht is, vooral door Jan Willem 
van Braak en Jan Babois heb ik veel 
waardering. 
Het is een stimulans voor het gemeente· 
bestuur om voortvarend op de ingesla· 
gen weg voort te gaan. 

Hiermee wil ik de heer Zuiderveld bedan· 
ken voor de uitvoerige beantwoording van 
mijn vragen. 

W.v.B.

Fam. Stienstra gestopt 
met bezorgen van krant 
Gedurende meer dan twintig jaar kwamen 
Miente en Jitske Stienstra bijna dagelijks bij 
een groat gedeelte van de inwoners van 
Opende aan huis. Tot voor enkele weken 
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Afscheidsreceptie 
Jan de Nas 
"Zoals u zult weten, heeft de heer De Nas 
zijn functie als Soc.-cult. werker moeten 
neerleggen. Meer dan 12 jaar heeft hij in 
Open de een groat aandeel gehad in het so
ciale en culturele leven. 
Wij vinden dat Jan de Nas niet onopge
merkt ans dorp mag verlaten. Daarom hou
den we op 4 maart a.s. een receptie, waarbij 
u in de gelegenheid gesteld wordt afscheid
te nemen van Jan de Nas. De receptie
wordt gehouden in het Creshonk, Provin
cialeweg 85 in Opende. U bent van harte
welkom van 20.00 tot 22.00 uur.

Overleggroep Soc.-cult. werk 
Opende 

namens het bestuur. 

bezorgden ze het Nieuwsblad van het 
Noorden, de Feanster en verschillende re
clamefolders. 
In november 1968 began mevr. Jitske 
Stienstra met de bezorging van het Nieuws
blad van het Noorden. Zij deed dit eerst al
leen; soms met de hulp van de kinderen 
(Miente werkte toendertijd nag bij de AVEK 

Uitvoering muziekvereni
ging "Uit Vriendschap" 
Zaterdag 13 februari hield de muziekver
eniging "Uit Vriendschap" haar jaarlijkse 
uitvoering in cafe Bos te Opende-zuid. De 
avond werd geopend door de heer G. Snip, 
die in zijn openingswoord een ogenblik stil 
stand bij het zo plotselinge overlijden van 
de heer B. Wouda. De heer Wouda is 67 
jaar muzikant geweest, waarvan 53 jaar lid 
van "Uit Vriendschap". De heer Wouda was 
een van de oprichters. Verder deelde ciP. 

heer Snip mee dat een aantal oud-leden 
van Crescendo "Uit Vriendschap" is ko
men versterken. Daarna speelde de mu
ziekvereniging een aantal goed ingestu
deerde nummers. Toen was het de beurt 
aan de toneelver. "Tot Nut en Vermaak", die 
het stuk 'man in de kast' opvoerden. Te oar� 
delen naar het aantal lach·salvo's in de zaal 
viel het stuk goed in de smaak. Na afloop 
was er gelegenheid voor een dansje. "Uit 
Vriendschap" kan, ondanks de niet over
weldigende opkomst, terugzien op een ge
slaagde avond. 

Toneelvereniging ,, Tot Nut en Vermaak" in aktie. 
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wingsproces, met het vele overleg en de 
inspraak is het contact tussen de bevol
king en bestuur zeker verbeterd. Dat 
niet alle wensen van een dorp gereali
seerd worden, en sommige te langzaam 
naar hun idee is voor het dorp wel jam
mer. Maar we moeten niet uit het oog 
verliezen wat er wel allemaal tot stand is 
gekomen. lk zie ook op andere terreinen 
dat Opende en gemeente heel direkt 
kontakt met elkaar hebben over zaken 
die voor het dorp van belang zijn. De af
stand is duidelijk minder groot gewor
den. 
Dal het gemeentebestuur daarbij door 
de bevolking heel kritisch gevolgd 
wordt, op de vingers gekeken en op de 
vingers getikt waar men dat nodig vindt, 
dat is in een democratische gemeen
schap alleen maar goed. Maar laten we 
elkaar niet gaan aanpraten dat er een of 
andere onoverbrugbare kloof zou be
staan: over en weer weten we elkaar in
middels best te vinden. 

2) Ziet u met het college mogelijkheden
deze vertrouwensrelatie in de toekomst
te herstellen?

Binnen het College heeft dit alle aan
dacht, overigens niet alleen naar Open
de toe. Niet zozeer omdat naar ons idee 
er iets hersteld moet worden wat kapot 
is, maar omdat de relatie tussen bevol
king en bestuur altijd beter kan. 
Het wantrouwen naar het gemeentebe
stuur lijkt in Open de wel eens grater dan 
elders. In elk geval wordt het soms wat 
luidruchtiger geuit. Maar als we door
gaan op de weg van openheid van be
stuur en regelmatig overleg met de be
volking dan zal dat in de loop der jaren 
ongetwijfeld leiden tot verbetering. Dat 
we er met mooie woorden en beleids
plannen alleen niet komen is duidelijk. 
De resultaten van het beleid zullen heel 
konkreet en zichtbaar moeten zijn. 

3) Een van de dieptepunten van het afge
Jopen jaar is het Alg. Soc. Werk geweest.
Vanuit Opende heeft men Juid geprotes
teerd. Kunt u aangeven hoe het beleid nu
verder zal gaan?

De protesten uit Opende tegen het 
sociaal-culturele beleid heb ik vorig jaar 

opgevat als een duidelijk signaal dat in 
Opende er een grote betrokkenheid 
was en is bij dat werk. Het is duidelijk 
dat zeker in Opende hier behoefte aan 
is. Het gemeentelijk beleid is er op ge
richt om, nu er minder geld beschikbaar 
is, het sociaal-cultureel werk in de ge
meente zo effectief en efficient mogelijk 
te organiseren. 
Het sociaal cultureel beleid heeft veel 
discussie opgeleverd het afgelopen 
jaar. Zowel in de gemeenteraad als tus
sen gemeentebestuur en bevolking. De 
brede steun die dit beleid daarbij in de 
Raad heeft gekregen geeft mij het ver
trouwen dat de volgende stappen ook 
gezet kunnen warden. Met name de 
accommodatie-problematiek is daarbij 
aan de orde. Samen met de vertegen
woordigers van het dorp Opende zijn 
we inmiddels bezig de mogelijkheden 
te onderzoeken voor de bouw van een 
sociaal-culturele ruimte op het terrein 
achter het gym-lokaal. Daarbij gaan we 
uit van een beperkt gebouw, met een 
klein aantal deelnemende organisaties. 
Geen nieuw plan voor een groat multi
functioneel gebouw: hoe de realise
ringskansen zijn weten we met elkaar 
maar al te goed. 
lk hoop dat we spoedig in 1988 voor
stellen aan de gemeenteraad kunnen 
voorleggen. Voorstellen waar de verte
genwoordigers van de Opender bevol
king aan hebben meegewerkt en waar 
we met elkaar achter kunnen staan. 

4) Zijn er nag zaken in Opende die u bij
zonder aan het hart Jiggen?

Vele, maar een wil ik hier speciaal noe
men. Ruim een jaar geleden zijn de twee 
basisscholen in Opende, als eersten in 
de gemeente, gestart met de invoering 
van computers in het onderwijs. De 
keus voor de Opender scholen is vorig 
jaar niet toevallig geweest. Nu, na ruim 
een jaar, kan geconstateerd warden dat 
we op de goede weg zijn. Het is een 
goede keus geweest om eerst op twee 
scholen te beginnen met de invoering 
van computers, en ook van de keus voor 
Opende hebben we geen spijt, inte
gendeel. 
Binnen beide scholen wordt veel ge-
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TE 
KOOP 

herenmodes en maatkledingbedrijf 

/;,:: 
........ .....---, 

-.'-A. 

EllJReilt 
Provincialeweg 196. 9865TB Opende

tel. 05946 - 59090 

DOE HET ZELVERS: 

Wij maken voor U patronen 
voor al Uw kleding. 

Voor niet doe het zelvers repareren wij. 

Voor een nieuw costuum, 
nieuwe jas of broek, enz. 

ook ERINGA OPENDE 
tel. 05946 - 59090

Thermopane 
verschillende maten 

Garages en schuurtjes 

Asbest-, plastiek- en 
onduline-golfplaten 

Hechthout- en 
boardplaten 

Rabat- en 
pu ntg roef sch rot en 

konstruktie spanten 
8 m. lang 

Voor al uw 
vervoer 

Speciaal 

KIPPERTRANSPORT 

AFZETCONTAINERS 

J. Bronsema
lnternat. transport 

D. van Duinen
Drachtsterweg 13 
OPENDE 
Tel. 59496 

Provincialeweg 36 - OPENDE 

Tel. 05946 - 58277 

lntrede ds. Zeedijk 

Zondag 14 februari 1988. 
De Hervormde gemeente van Opende
Kornhorn heeft weer een eigen predikant. 
Kandidaat P. Zeedijk uit Amsterdam werd 
in de morgendienst, die om half elf begon 
bevestigd in het ambt van predikant en tot 
herder en leraar van de gemeente. De be
vestiger en voorganger in de morgendienst 
was Ds. C. Blenk van de Noorderkerk ge
meente te Amsterdam; de gemeente waar 
kandidaat Zeedijk ongeveer 4 jaar heeft ge
werkt als vicaris. Naast ds. Blenk namen 
aan de handoplegging bij de inzegening 
ook deel ds. Roebers van Zevenhuizen, die 
in de afgelopen 1 ½ jaar van vacant zijn, als 
consulent werkzaam is geweest, ds. v.d. 
Kooy, als oud predikant van de gemeente 
en ds. De Reuver van Sebaldeburen. 
Het onderwerp van de bevestigingspreek 
was uit Marcus 1, vers 38 : "Laten we el
ders heen gaan, naar de naburige plaatsen, 
opdat ik ook daar predike; want daartoe 
ben ik uitgegaan". Naast de eigen gemeen
teleden werd de dienst ook bezocht door 
de ouders en familie van ds. Zeedijk en 
door ± 70 personen uit Amsterdam en 
Weesp. De kerk was dan ook tot de laatste 
plaats bezet. Voor de gasten van verre, was 
in het gebouw een broodmaaltijd aange
richt, door de goede zorgen van de families 
Hamstra en Bijstra. Naast de gemeentele
den en de voormelde gasten werd de mid
dagdienst, waarin ds. Zeedijk zijn intrede 
deed, bezocht door zo'n 50 afgevaardig
den van buurgemeenten en overige ge
nodigden. 
Als onderwerp van zijn intredepreek had 
ds. Zeedijk 2 Corinthe 5 vers 19-21. Helaas 
moesten een 20-tal belangstellenden van 
buiten de gemeente de dienst meemaken 
in het gebouw "Eben Haezer". Maar daar 
had men op gerekend, want tussen kerk en 
gebouw was een video-verbinding aange
legd (beeld en geluid).T ijdens de dienst 
werd ds. Zeedijk door ouderling Van Braak 
namens de gemeente van harte welkom 
geheten. Voor de bijeenkomst in het ge
bouw na de middagdienst bestond een 
overweldigende belangstelling. 
In het gebouw werd door diverse sprekers 
het woord gevoerd die werden aangekon
digd door de leider, ds. Roebers. Achter-

eenvolgens spraken: ds. Broekema, Gere
formeerd predikant, namens hemzelf en 
namens de Geref. kerk te Opende; ds. 
Schaap, Hervormd predikant te Hoogkerk, 
als voorzitter van de ring en ook namens de 
classis Groningen; de heer J. Opschoor te 
Amsterdam, namens de noorder kerkge
meente aldaar; de heer J. Nagel te Weesp, 
namens de gemeente le Weesp, waar ds. 
Zeedijk ook pastoraal werk verrichtte; 
mevr. S. Kraayenga-Kooi te Opende, na
mens de Hervormde vrouwenvereniging; 
de heer G. Lutter, Hervormd ouderling te 
Opende, die de consulent ds. Roebers en 
de pastoraal medewerker de heer Koerts 
uit De Wilp bedankte voor hun hulp en bij
stand in de afgelopen periode en de dames 
Roebers en Koerts vervolgens namens de 
gemeente een bloemstuk aanbood. 
Tot slot werd het woord gevoerd door ds. 
Zeedijk zelf, die iedereen bedankte die op 
enigerlei wijze hadden meegewerkt aan het 
welslagen van deze dag. Een vreugdevolle 
en historische dag voor de Hervormde 
gemeente. 

G. Lutter.

Toneelnieuws 

De toneelverenigingen uit Opende hebben 
voor u enige zeer mooie stukken ingestu
deerd, die ze binnenkort op de planken ho
pen le brengen. Als u dit leest heeft de ver. 
"Tot Nut en Vermaak" haar eerste voorstel
ling al achter de rug, waarvan u elders in dit 
blad meer over kunt lezen. De toneelver. 
"De Grensklub" heeft een blijspel in 3 be
drijven van Joop Spit, genaamd "Baron 
Flessentrekker". Een stuk met veel dwaze 
en komische scenes, dat gespeeld gaat 
worden op 18 maart in cafe Bakker, aan
vang 8 uur, bal na. 
De toneelver. "Amato" heeft eveneens een 
blijspel in 3 bedrijven, geschreven door 
Hans van Wijngaarden, genaamd "Mister 
doe het Zelf". Een stuk, waarin de vader 
meent, dat hij alles zelf wel kan, maar dat 
zoiets wel eens verkeerd kan uitpakken 
valt te rad en. Het eerste optreden zal zijn op 
25 maart voor de ouderavond van de Chr. 
basisschool "De Klister". Daarna zal er nog 
een optreden volgen voor de Ned. Herv. 
kerk. 

Georg. 
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Kamperen in rust en ruimte, 
aan 15 ha. surfwater. 

Op de groene grens van 
Groningen, Friesland en Drente. 

Vaste-/ Seizoen-/ Oeeltijd-/ Hoogseizoenplaatsen 

Uw stacaravan wordt door ons 
gratis gehaald (uit geheel Nederland) 
en aangesloten op elektra, water en 

riolering. 

� 
VAKANTIEPARK 'T STRAHDHEEM - PARKWEG 2 • 9865 VP DPENDE 

uw warme 
bakker J.lt. lJKElfflt 

71 
65AC Opende 
05946 - 59180 

1e week: Slagroomtaart ........................ .-4;95'" 3,95 

2e week: Rijstevlaai .............................. -1,95" 6,50 

3e week: Appeltaart .............................. -5;95""' 4,95 

4e week: Tompoucen ............................ .4,00' 3, 98 

1 persoons grenen ledikant 90x200 + rolbodem 159 .. 
' 

2 persoons ledikant, blank, 140x200 + ombouw 

2 nachtkastjes, bouwpakket .................................... . 495 
'

Draaifauteuils, in stof en lederlook 585 .. ' 

2+3 zits, blauw-grijze stof 1335, 

Toogkast, blank .................................................... .. 890 '
Kompl. eethoek, 4 stoelen + tafel, blank 995 .. 

' 

TOT ZIENS, 

IJTSMA'sMEUBELHANDEL 
Provincialeweg 56-58, Opende, telefoon 05946 - 59218 

Vrijdags koopavond • Maandags gesloten 
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menteel voorzitter van de vereniging en 
meldde zich in 1947 als lid aan. De jubile
rende leden werden in het zonnetje gezet 
door de voorzitter van de afdeling Fries
land, de heer E. G. Veenstra, die werd ver
gezeld door de secretaris en de alg. adjunct 
van de afdeling. 
Voorzitter Veenstra speldde de jubilerende 
leden Y. Hulshoff en J. Veenema een gou
den en de heren H. van der Velde, Tj. Wage-

In de vorige Keuvelaar heeft u kunnen le
zen, dat iedere partij in de gemeenteraad 
wel iets te melden had over het Sociaal Cul
tureel Werk. 
In de raadsvergadering van februari heeft 
men het besluit genomen om in zee te gaan 
met de stichting beheer in Leek, om voor
taan het Soc. Cult. Werk in de gemeente 
Grootegast te gaan begeleiden. 
Voor Opende betekent dit, dat men in de 
toekomst voor ongeveer 20 uur op een be
roepskracht kan rekenen. 
De raadsvergadering had voor Opende 
niet veel nieuws meer. Daarom heb ik als in
woner van Opende wethouder Zuiderveld 
een viertal vragen gesteld. 

naar enJ. Broersma een zilveren insigne op 
en feliciteerde de jubilarissen. 
Verder sprak hij namens de Nederlandse 
Bond van zaterdagvliegers een dankwoord 
en schonk een wandbord en een envelop 
met inhoud voor het ± 6O-jarig bestaan van 
de vereniging. Daarna werden nog de prij
zen uitgereikt aan de kampioenen voor het 
afgelopen seizoen en werd de avond ver
der opgevuld met een quiz. 

Mijnheer Zuiderveld, 

U zit al verschillende jaren als wethouder in 
de gemeenteraad van Grootegast. Als in
woner van Opende wil ik u een paar 
vragen stellen. 

1) De relatie tussen de bevolking van
Opende en het gemeentebestuur heeft van 
oudsher onder spanning gestaan. Ook in 
de afgelopen jaren heeft het befeid er niet
toe bijgedragen dat daarin enige verbete
ring is gekomen, bent u zich daarvan be
wust, en hoe verklaart u dit?

Dat de relatie tussen het gemeentebe
stuur en de Opender bevolking van 
oudsher onder spanning heeft gestaan 
is duidelijk. Maar met uw opmerking dat 
het beleid van de afgelopen jaren daarin 
geen verbetering heeft gebracht ben ik 
het niet eens. Door het dorpsvernieu-
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Hypotheek met Mogelijkheden 

■ Rente vast of variabel

■ Rentebetaling per kwartaal
achteraf

■ Extra aflossing tot 25% van de
hoofdsom

■ Afgeloste deel kan weer
opgenomen warden voor
onderhoud en verbouwing

■ Na aflossing van de helft van
de hoofdsom is verdere
aflossing niet verplicht

SRaar en Voorschotbank 
Een dege/ijk, co6peratief bankiershuis, sinds 1909 

Tel. 05946 - 59406 ('s morgens)

b.g.g. 05124-1925

Surhulsterveen 
Torenplein 7 

Harkema Opende 
Warmoltsstrjitte 1 Prov. weg 153 

Grootegast 
Hoofdstraat 96 

Opknapbeurt 

"De Stjelp" 

Het gebouw "de Stjelp" heeft een grondige 
opknapbeurt ondergaan. Er zijn binnen 
nogal wat timmerwerkzaamheden verricht, 
o.a. plaatsing van een nieuwe bar en de
leefkuil is dicht gemaakt. Tevens is de bin
nenkant voorzien van een nieuwe verflaag,
zodat het geheel er weer als nieuw uitziet.
Als het weer het toelaat, zal ook de buiten
kant een opknapbeurt ondergaan. Dit alles
in opdracht van de eigenaar; De deputaten
van de Geref. kerken van Groningen en
Friesland. Het beheer van "De Stjelp" is in
handen van het Chr. ontmoetingscentrum
"De Stjelp", welke ontstaan is uit "De Bun
ker". Tevens is met he! vertrek van de heer
De Nas een nieuwe beheerster aangesteld,
mej. Greetje v.d. Heide. Momenteel wordt
er volop gebruik van "De Stjelp" gemaakt.
Zo wordt er maandag 'smiddags judo-les
gegeven, terwijl er 's avonds om de beurt
mannen- of vrouwenvereniging is. Dinsdag
'smiddags is er naaikursus, terwijl er !evens
huiswerkklas is. 's Avonds is er sjoelen en
volksdansen. Woensdag 's middags is er

klaverjassen, terwijl er eenmaal in de 14 da
gen een kinder-doe-middag is voor kinde
ren tot 12 jaar. Donderdag 's middags is er 
schilderskursus, samen met de huis
werkklas. Vrijdag 's middags is er schil
derskursus, terwijl er eens in de maand op 
zaterdagavond stijldansen wordt gehou
den. Zondag 's morgens is er zondags
school voor kinderen tot 12 jaar. 
Binnenkort hoopt de jeugdsoos weer van 
start te gaan op woensdag 's avonds van 
19.30 - 21.30 uur voor de jeugd van 12 tot 
18 jaar. de voorzitter van het ontmoetings
centrum is dhr. A. Hoekstra, Kolonieweg 
Ba, tel. 59198. Beheerster is mej. Greetje 
v.d. Heide, welke is aangesteld voor 20 uur
per week, tel. 58284 na 17 .00 uur. Mevr. El
zinga, Drachtsterweg 21, zorgt er voor dat
de zaak schoon blijft. Zo ziet u, "De Stjelp"
is nog springlevend. Wilt u meer informatie,
dan kunt u bij een van deze mensen te
recht. Maar natuurlijk kunt u bij "De Stjelp"
ook alle inlichtingen verkrijgen, tel. 59137.

Georg. 
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De kapsalon voor 

hem en haar! ! 

Voor perfecte haarverzorging 

gaat u toch oak naar 

Kapsa/on , ,AD RY'' 
Provincialeweg 64, Opende, telefoon 05946 · 58222 

I I 
Bekkema 

Rijwielverhuur 
I I 

20 

verkoop 
gebruikte 

auto-onderdelen 

autosloperij 

schade-auto•s 

m ·!tntO 
Leidijkreed 2. 9865VS Opende 

tel. 05946-59724 

( bij Strandheem ) 

Te koop: 

gebruikte Kinderfietsen 
Herenfietsen 
Damesfietsen 
Racefietsen 
Crossfietsen 

Tel. 05946 - 59438 

jaar waren er weinig nieuwe leden bijgeko
men, en werd er gemeld: ,,het ledental bleef 
dit jaar stationair". Ergens anders vermel
den de notulen van een bestuursvergade
ring het volgende: de voorzitter opende de 
vergadering en van de notulen werd lectura 
gedaan!. 

Van 1913 tot 1948 was het gebruikelijk dat 
met de begrafenis van een jong kind of een 
levenloos geborene het kistje aan een stok 
of een soort baartje door twee dragers graf
waarts werd gebracht. Dit was weliswaar 
niet zo zwaar, maar als je bedenkt dat dit 
ook gebeurde wanneer dit in de Parken 
voorkwam of b.v. op de Scheiding, richting 
Puntpaal, dan was dit een hele afstand naar 
het kerkhof in Oost. 
Op voorstel van de heer Tj. Henstra, toen
tertijd bestuurslid en tweede voorzitter, 
werd in 1948 besloten om voortaan ook 
voor dit soort sterfgevallen de koets te 
gebruiken. 
Maar de koets ging later weer verdwijnen. 

P.v. ,Naar Huis' Opende
' 

viert feest met de
jubilarissen

Op 5 februari j.l. vierden de leden met echt
genoten en vrienden hun feest met de jubi
ierende leden in 't Hornhuus te Kornhorn 
De leden die dit heugelijke feit herdachten 

In december 1962 werd deze verkocht 
voor f 30,- aan de koetsrijder, de heer F. 
Wijma. Door de modernisering van de tijd 
moest de koets plaatsmaken voor de auto. 
Vanaf 1960 was de koets reeds op non
aktief geraakt, doordat het rijden vanaf die 
tijd werd verzorgd door Van der Veen uit 
Kornhorn, hetgeen nu nog steeds het ge
val is. 

Ook een ander aspekt van modernisering 
kondigde zich aan. Was dit in grote steden 
al eerder aan de orde, ook op het platteland 
kwam het punt crematie naar voren. Hoe
wel in onze vereniging dit maar weinig 
voorkomt, zijn we toch vanaf 1971 begon
nen met de naam van Uitvaartvereniging 
te gebruiken. 
Laten we hopen dat de vereniging nog vele 
jaren door mag kunnen gaan om haar doel
stelling te verwezenlijken, nl. op gepaste 
wijze ,,de laatste eer" te bewijzen aan hen 
die van ons heengaan. 

R. Huisman

waren de heren Y. Hulshoff 40 jaar lid van 
de Ned. Bond van zaterdagvliegers, J. Vee
nema 40 jaar, H. van der Velde !anger dan 
25 jaar, Tj. Wagenaar !anger dan 25 jaar en 
J. Broersma !anger dan 25 jaar.
Y. Hulshoff, die in 1946 met duiven begon,
meldde zich als lid aan in 1947 en werd in
1950 bestuurslid tot 1982 en had de funk
tie van p9nningmeester. J. Veenema is mo-
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Uitvaartvereniging 
,De laatste eer' jubileert 
Het was in het jaar 1913 dat de begrafenis
vereniging werd opgericht. De eerste notu
len dateren van 20 januari. Voor die tijd was 
de dorpsgemeenschap in zogenaamde 
buurtschappen verdeeld, die in voorko
mende sterfgevallen elkaar bijstonden en 
verzorgden. Men noemde dat de ,,noaber
plicht". Het vervoer geschiedde dan per 
boerenwe.gen, zoals die toentertijd in het 
boerenvak gebruikt werden. 
We keren terug naar 20 januari en lezen de 
notulen. Een bestuur werd gekozen en 
bestond uit de volgende personen: S. 
Kuperus, voorz.; A. Faber, penningm.; R. P. 
Cremer, seer.; S. van der Heide, T. Pop
pinga, Veenema en P. Buma. 
Om een goede start te waarborgen moest 
er in de begintijd veel werk warden verzet. 
Er vond zo ongeveer maandelijks een 
bestuursvergadering plaats. Een bode 
werd benoemd en ook een hulpbode. Dit 
werden respectievelijk de heren R. van der 
Heide en R. Benedictus. In de notulen van 
de volgende vergadering lezen we dat R. 
van der Heide bezwaren had tegen zijn 
benoeming. Dit betekende dat de heer 
Benedictus gelijk promoveerde tot bode en 
tot hulpbode werd toen H. van Schepen 
benoemd. 
Na een jaar vertrekt de heer Benedictus en 
in de vergadering van 16 februari 1914 
wordt als zijn opvolger benoemd Sjoerd 
Jongsma, die deze funktie bekleedde tot 
1946, dus 32 jaar. Ebe de Haan werd zijn 
opvolger, welke dit werk twee jaar heeft 
gedaan. Op 11 september 1948 wordt dan 
de heer L. Henstra benoemd. Hij bleef bode 
tot zijn overlijden in september 1972. Een 
reeks van 24 jaar dus. Dan wordt de heer E. 
van der Tuin benoemd welke de funktie van 
hulpbode reeds had. De heer H. Hoekstra 
werd toen benoemd tot hulpbode en bij het 
plotseling overlijden van Van der Tuin op 1 2 
oktober 1981 word! Hoekstra tot bode 
benoemd. Deze heeft dus inmiddels ook al 
weer 7 jaar deze funktie bekleed. Hulpbode 
is nu de heer H. Hamstra. 
Wat he! voorzitterschap betreft lezen we 
dat S. Kuperus in 1915 word! opgevolgd 
door Th. Klazinga. In 1920 wordt deze 
4 

opgevolgd door W. Hulshof. De heer Huls
hot hanteerde de voorzittershamer tot 
1953. Hij vertrok toen naar zijn dochter in 
Tolbert. letzen Pool werd zijn opvolger en 
bleef dat tot zijn overlijden in december 
1969. Zijn zoon Eelke werd in de ledenver
gadering van 28 januari 1970 benoemd als 
zijn opvolger, en heeft tot nu toe dus ook al 
een staat van dienst van 18 jaren. 
In 1918 vertrok de penningmeester A. 
Faber en de secretaris R. P. Cremer krijgt 
deze post erbij en bekleedde daarmee een 
dubbelfunktie. Dit is nadien steeds zo 
gebleven, want bij diens overlijden in 1937 
wordt hij opgevolgd door A. Luppes. De 
heer Luppes, oud en alleen achtergeble
ven, vertrekt in 1959 naar zijn pleegdochter 
in Zwolle en wordt dan opgevolgd door R. 
Huisman, welke dit werk inmiddels 29 jaar 
heeft verzorgd. De overige 5 bestuursleden 
van dit moment zijn de heren Sietze van 
Dellen, Jan van der Meulen, Albert Post
mus, Wietze de Vries en H. Wijma. 
In het beginjaar kon warden gestart met 82 
leden, 25 jaar later waren dat er 351 (in 
1938 dus). In 1950 bedroeg het ledental 
560 en nu is het ledental 1025. De contri
butie werd vastgesteld op f 1,-, maar dit 
bleek niet toereikend, mede door he! feit 
dat er in het eerste jaar 1 0 dienstenmoes
ten warden uitgevoerd en er werd besloten 
nog een keer rond le gaan voor contributie
heffing. Om aan een koets le komen wer
den advertenties geplaatst. Resultaat: twee 
mannen reizen at naar Slochteren. Voor 
reis- en verblijfkosten werd f 4,50 geno
teerd. De koets wordt gekocht en debeta
ling geschiedt door het plaatsen van 22 
renteloze aandelen vanf 10,-. Deze war
den in de eerstvolgende jaren uitgeloot. Er 
moest ook een plaats zijn voor stalling van 
de koets. In de notulen van 17 maart 1913 
lezen we dat voor het bewaren aan T. Top f

2 50 zal warden betaald. Door zo viol zelf 
a�n een koets te zijn gekomen behoefde er 
geen koets meer le warden gehuurd. lnte
gendeel, de koets kon warden verhuurd -
aan b.v. Surhuisterveen - en daardoor 
stond in een verslag van een paar jaar later, 
toen de financien krap waren: ,,gelukkig is 
de koets enige malen verhuurd, daardoor 
kon de kas iets warden gestijfd". 
Nog een paar aardige uitspraken uit de 
begintijd kwamen wij tegen: in een zeker 

i!;rrinnrringrn uan 

i!;annrs uan hr �mill 
=:(24)============================= 

Postduiven! wat was me dat een bedrijvig
heid. Mijn vader had al vrij vroeg een hok 
met duiven. Mijn moeder was daar nu niet 
bepaald gelukkig mee. Ze zei dan vaak: "Al 
die schieters op 't dak; alles komt in de re
genbak in het waswater". Wij gebruikten 
het water uit de regenbak nooit om te drin
ken en mijn vader had dan ook vaak een 
pasklaar antwoord: "Eigenlijk is dat heel 
voordelig; de batavieren moesten vroeger 
duivemest verzamelen, want dat gebruik
ten ze als zeep voor de was en wij krijgen 
het op deze manier gratis". Dat "gratis" 
moet men dan wel met een korreltje zout 
nemen natuurlijk! De postduivenvereniging 
"Naar Huis" is intussen dus meer dan een 
halve eeuw oud. 
Het inkorven van de duiven is vroeger op 
verschillende plaatsen geweest. Een van 
die plaatsen was bij Luu! Dijk aan de Open
derweg. Naast de stookhut stond een hele 
grate (kastanje-?)boom, waaronder de paal 
met he! ringapparaat was vastgebonden. 
Dat toestel had vier pennen waaromheen 
een rubberring kon worden geschoven. 
Door aan een knop te trekken (een porse
leinen isolator was dat indertijd op een 
slang die gemaakt was van de stuurpen 
van een fiets) werd de rubberring z6 groot, 
dat de duivepoot er gemakkelijk door kon. 
De knop werd daarna losgelaten en de ring 
zat dan om de duivepoot. Duif en ring wer
den nauwkeurig genoteerd en de duif ging 
in de grote mand. Meestal waren er wel een 
stuk of drie van die manden die dan met 
Van Gend en Loos werden verzonden. 
Kwamen de duiven weer thuis, dan moes
ten de rubberringen als bewijsstuk warden 
geklokt. Daarbij werd de tijd van aankomst 
dan op de seconde nauwkeurig afgedrukt 
op een schijf of op een strook papier. Alie 

klokken die gebruikt werden moesten na
tuurlijk gelijk lopen. Dat werd ook goed ge
controleerd. Lang niet iedere duivenmelker 
had in die tijd een eigen klok. Heel in 't be
gin moesten wij met de ringen naar de klok 
die bij Luut Dijk stond. Bij het bepalen van 
de tijd van aankomst werd daar voor ons 
twee minuten van at getrokken van de klok
ketijd. Door uitproberen waren die tijden 
voor elke deelnemer vastgesteld. Na een 
bepaald tijdstip werden de klokken losge
maakt (ontzegeld) en gingen een aantal re
kenaars de juiste volgorde van aankomst 
bepalen. 
Dat gebeurde wel bij Jan Dijk aan huis in de 
Julianabuurt. lk ben er eens een keer bij ge
weest; ik denk dat het een beetje spannend 
was met een van de duiven van mijn vader, 
zodat hij erg benieuwd was naar de uitslag. 
lk herinner me nog dat ze op een zondag
middag achter 't huis zaten te rekenen. Het 
was heel mooi weer, Jan Dijk zijn vrouw Aaf 
zat ook buiten terwijl de tweeling (toen mis
schien een jaar of vijf) aan het tekenen of 
het kleuren waren. Op zeker moment 
moest een van de twee meisjes een punt 
aan haar (kleur-)potlood hebben en Vrouw 
Dijk verzorgde dat. Even later stond er weer 
een bij haar voor een zelfde feit, waarop ze 
zei: "Heste nou de punt d'r al wer 6f, of bisto 
de oare?" Toen dacht ik: "Zou ze ze zelf ook 
niet uit elkaar kunnen houden?" Dit voorval 
schoot me onlangs spontaan weer te bin
nen, toen ik in de Universiteitskrant las, dat 
ene mej. Bijstra met he! oplossen van een 
kryptogram een prijsje had gewonnen, ter
wijl een aantal jaren geleden ene mevr. 
Bijstra-Dijk (zelfde adres) in het Nieuws
blad in de prijzen viel. Het ging toen even 
door me heen:" Dat zit dan toch bepaald 
een beetje in de familie, dat werken met pa-
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pier en potlood". Maar nu weer terug naar 
de duiven. Bij Egbert de Haan (ook een van 
de vroege liefhebbers) zijn de duiven wel 
eens geringd en gekorfd dunktme. Ook bij 
ons thuis in de smederij werd het wel ge· 
daan. Misschien wanneer het buiten wat te 
koud of te nat was; in de smederij was het 
altijd lekker warm en droog. 
Het ligt natuurlijk voor de hand, dat een 
aangekomen ring zo vlug mogelijk in de 
klok moest. lk weet nog best dat ik als een 
wilde met de ring naar Luut Dijk reed; dat 
was me een gejakker. Vaak gebeurde het 
dat ik op de terugweg Jan Postmus (van 
Jan's Aukje) al weer tegenkwam met de 
neus zowat op het stuur van de fiets. Er was 
dan intussen al weer een duif aangekomen. 
Zo ging dat toen. Vervelend was het wan-

Wateroverlast 
De afgelopen maand zijn de "Hemelslui
zen" praktisch constant geopend geweest, 
en in Opende staan dan ook heel veel wei
landen onder water. Voor de boeren en ak-
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neer een duif niet in het hok ging, maar op 
de naad van het dak bleef zitten. Dan wer
den de duivenmelkers toch zenuwachtig; is 
dat tegenwoordig n6g zo? 
Over de gesprekken van duivenhouders in 
een hok met duiven zal ik het maar niet 
meer hebben. lk heb me nooit helemaal aan 
de indruk kunnen onttrekken, dat het een 
beetje leek op "visserslatijn", maar ik kan 
het best mishebben. 
Af en toe lees ik nog eens vluchtuitslagen in 
de Leeksterkrant van de postduivenvereni
ging "Naar Huis". Het is kennelijk nog een 
hele bedrijvigheid. In elk geval zag ik een 
poos geleden, dat er achter "De 611e Smid
se" een veel groter hok stond dan in mijn 
jonge jaren. 

Hannes. 

kerbouwers is dit absoluut geen leuke 
zaak. Ook zijn er enkele inwoners die bijna 
niet bij hun huis kunnen komen. Zoals dit 
huis aan de Provincialeweg, waar het water 
tot over het pad staat. 

Harry. 

Gegevens maand januari 1988 

Geboren: Wiebe, z.v. H. Elzinga en E. H. 
Snip, Opende. 

Overleden: Aagtje Hazenberg (84 jaar), 
gehuwd geweest met D. Bosma, Open
de. 

Gehuwd: Tjipke Theunis Nieuwland (23), 
Marum en Carolyn Jeanette Catharina 
Poortvliet (23), Opende; Alie Bethlehem 
(48), Opende en Roswitha Klara Brauck
mann (48), Opende. 

Gereformeerde Zangvereniging 1951 

Bovenste rij v.l.n.r.: Douwe de Vries, Hessel van der Meer, Gerrit Marinus, Tiemen Pama, Jo
hannes Pietens, Anne Storteboom, Piet Marinus, Diemer Kuipers en Jelle Brink. 

Tweede rij v.l.n.r.: Ebele Hofstede, Hennie Wouda, Sjoukje Lindeboom, Annie Postma, Dina 
Zandstra, Lutske Marin us, Trien Overzet-Venema, Grietje Brink, Johanna Posthuma-Klazinga, 
juf Visser en Jan Wouda. 

Derde rij v.l.n.r.: Hanna Pool-Rijpma, Fokje Westra, Corrie van der Meer-Pietens, Claartje van 
der Veen-Marinus, dirigent mr. Rinsema, Sjoukje Helbig, Renskje Pama-van der Meer, Annie 
Janssens-Braaksma, Grietje Marinus-Eizinga. 

Voor f 5,- kunt u een ,,oude foto" nabestellen. 
U kunt hierover kontakt opnemen met de heer G. Lutter, tel. 59818. 
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TIMMER- EN AANNEMINGSBEDRIJF m 
Voor nieuw- en verbouw 

BEKKEMA 

Nieuwe kozijnen 
K lusjes e.d. 
Dakreparaties met 5 jaar garantie 
Levering materialen 
I nbraakpreventie 

Voor de grate 

of de kleine k/us 

Bekkema dus 

Provincialeweg 15 
9865 AA Opende 
Tel. 05946 - 59293 

H.KOOP:
uw thuiswinkel 
voor 

* 

* 

* 

* 

melk en melkprodukten 
dagelijkse levensmiddelen 
verse groenten en fruit 
vers brood en banket 

* 
■ 

service van deur tot deur 0 0 0 

Stichting Baansport 

Opende 
Op vrijdag 5 februari j.l. hield de Stichting 
Baansport Opende haar jaarlijkse leden
vergadering in ,Het Creshonk'. Voorzitter 
Gjaltema opende de vergadering met een 
ieder welkom te heten. Er werd nog eens te
ruggezien naar de race van verleden jaar. 
ledereen vond, dat het een mooie race ge
weest was en besloten werd, om dit jaar 
weer op hetzelfde land een grasbaanrace 
te houden, en wel een avondwedstrijd op 
zaterdag 18 juni om 6 uur. Deze wedstrijd 
zal meetellen voor het Ned. kampioen
schap, zodat alle prominente rijders zullen 
starten, o.a. Ned. kampioen in de specials, 
Hylke de Graaf, Harm Horstede, T jalle Reits
ma e.v.a. Tevens werden er video-beelden 
getoond van het afgelopen raceseizoen. In 
de pauze was er een verloting. Deze keer 
zou het wel iets bijzonders worden, daar 
een van de leden, dhr. P. v. Bruggen, zijn 
vetgemeste stier als hoofdprijs beschik
baar stelde, onder voorwaarde dat de pen
ningmeester, dhr. F. Wijma hem persoonlijk 
uit het weiland zou weten te halen? In de 
pauze zou hij dan tentoongesteld worden, 
waarna de secretaris, de weledele en 
breedgeschouderde heer S. Terpstra als 
stierenvechter zou optreden. Helaas de 
voorstelling kon niet doorgaan, omdat de 
dierenbescherming er een stokje voor stak. 
Het is in Nederland n.l. verboden opzettelijk 
dieren te mishandelen. 
Na de pauze werd de avond feestelijk 
voortgezet onder het genot van een hapje 
en een drankje. Het was dan ook al in de 
kleine uurtjes toen een ieder voldaan naar 
huis ging. 

Georg. 

Plattelandsvrouwen afd. 

Opende-Kornhorn 

In januari hebben we onze jaarvergadering 
gehad. Na de opening werden de notulen 
voorgelezen. De kas is nagekeken door 
mevr. Alserda en mevr. Ausma en in orde 
bevonden. Ook kregen we nog een kort 
verslag van de zieken-commissie. Toen 

kregen we het hete hangijzer; 'de verkiezin
gen'. Oat wordt ieder jaar moeilijker om een 
paar nieuwe mensen in het bestuur te krij
gen. Aftredend waren mevr. Pama en 
mevr. Procee. 
Na veel geharrewar ·en heen en weer ge
praat hebben mevr. Morren en mevr. Taeke
ma zic� beschikbaar gesteld. We hopen 
dat ze z1ch gauw thuisvoelen in het bestuur 
zodat ze geen spijt krijgen van hun besluit'. 
Daarna kreeg mevr. Hugel (magnetiseuse) 
het woord. Ze vertelde zeer boeiend over 
haar werk en zei dat ze 80 procent van haar 
patienten kon genezen. Na haar lezing kon
den de dames vragen stellen door middel 
van een briefje. Hier werd gretig gebruik 
van gemaakt, en ze ging op alle vragen 
zeer uitvoerig in. Een zeer geslaagde 
avond. 26 Februari hebben we een feest
a�ond met toneel en muziek vanwege het 
fe1t dat we ons 35-jarig bestaan vieren. 
Man, vriend of vriendin zijn hierbij ook 
uitgenodigd. 

Het bestuur. 

Crescendonieuws 
Door drie leden van "Crescendo" is met 
goed gevolg een opleiding voltooid aan de 
muziekschool ,Westerkwartier' te Leek met 
als resultaat het behalen van het diploma 
"Tambo�r A". Het zijn: Anko Drent, Simon 
Terpstra Jr en Anko de Wit. Zij zijn tevens de 
eerste tamboers van "Crescendo" die deze 
opleiding volgden. Op uitnodiging van de 
muziekvereniging "Harmonie" uit Marum 
hebben 2 teams van "Crescendo" meege
daan aan een zaalvoetbaltoernooi, samen 
met andere muziekverenigingen. 
Zowel het dames- als het herenteam wist 
een eervolle 2e plaats te behalen. Crescen
do is momenteel met een geheel nieuwe 
show aan het instuderen. Deze show wordt 
de komende zomer gespeeld bij het we
reldmuziekkonkours in Kerkrade. 

Georg. 

,,Heidepykjes" 

Gevraagd: oude kralen, slotjes voor kettin
gen e.d. 
Sietske Rinsma-van der Hoek Prov.weg 
18, tel. 59779. 
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De GASREKENING 
drastisch omlaag? 

Wij bieden u een totaal 

HR-KETEL concept!

Vraag voor vrijb/ijvende 

informatie: 

lnstallatiebedrijf 

REMON 
Tel. 05946-58317 

1@«Mtmml 
Jh\ , ,

:b . • , •
• 

DRUKKERIJ 

KUIPERS B.V. 
Jan Binneslaan 84 (t/o. Lantearne) 

SURHUISTERVEEN 

Telefoon 05124 · 2005* 

GROENTEN & FRUIT 

e SPECIAALZAAI( e 

Voor een pracht assortiment GROENTEN en FRUIT, een mooie 
kollektie panklare groenten, vele soorten rauwkost-salades, 
soepgroenten, groot 8sortiment losse peulvruchten. Puikbeste 

aardappelen. 

De redaktie heeft getracht ook deze Keuve
laar weer tot een lezenswaardig nummer te 
maken en naar onze mening zijn we 
daarin geslaagd. 
Van een enkele vereniging kregen we kopij. 
Veel verenigingen schitteren echter vaak 
door afwezigheid. Dit is jammer, want een 
verslag in De Keuvelaar van uw vereniging 
is goed voor de vereniging en voor De 
Keuvelaar. 
Zoals u weet staat er ook iedere maand een 
dorpsagenda in ons blad. Wanneer u iets' 
heeft voor de agenda, geeft u het dan even 
door aan een van de redaktieleden. 

De redaktie vergadert weer op 8 maart a.s. 
om 20.00 uur bij Anneke Top. 
Kopy kunt u v66r 8 maart inleveren bij An
neke Top, Provincialeweg 1 54, telefoon 
05946-59763. 

Bestuursvergadering 
Het bestuur vergaderde op 24 februari. 

Dorpsvernieuwings-commissie 
Deze vergaderde op 1 5 februari. 
De D.V.C. telt nu 18 leden. 

Cutturele Raad 
Zaterdag 5 maart hoornist A. van der Veen 
uit Oenkerk met strijkorkest, De Groote 
Gast te Grootegast. 
Zangavond, niet op 27 maart, maar op 
zondag 1 0 april in de Goede Herder kerk 
te Grootegast. 
Zaterdag 29 oktober mannenkoor Albatros 
uit Nieuwe Pekela, in de Goede Herderkerk 
te Grootegast. 

Vrijdag 11 november kapel van de Kon. 
Luchtmacht. 
Verder: fotowedstrijd en -tentoonstelling, 
muziekavond, toneelavond ,Grensclub' 
Opende, tentoonstelling streektalen (okt.). 

Aktiviteiten melden: Gemeentesecretarie, 
afd. Welzijn (de heer J. Loijenga), tel. 
05946-14000. 

Dorpsagenda 

4 maart: 
Jaarvergadering buurtver. Opende
Oost, m.m.v. de toneelvereniging 
,,Tot Nut en Vermaak". 

5 maart: 
Bejaardensoos: gezellige middag 
voor alle 65-plussers van Opende 
en Kornhorn, in het Vrijzinnig Ge· 
bouw. Aanvang 14.00 uur. 
Wie geen vervoer heeft, kan bellen 
naar mevr. Bekkema, tel. 59705 of 
mevr. Windstra. tel. 59063. 

7 maart: 
Buitengewone ledenvergadering 
gymnastiekvereniging D.A.V.O. 

18 maart: 
Uitvoering toneelver. ,,De Grens
club" met het blijspel ,,Baron Fles
sentrekker", in cafe Bakker. Aan
vang 20.00 uur. 

23 maart: 
Bejaardensoos: spelmiddag, Groe
ne Kruisgebouw, aanvang 14.00 
uur. 

25 maart: 
Ouderavond chr. basisschool ,,De 
Klister", in Eben Haezer. 

30mei: 
Rode Kruis bloedbank, 
Groene Kruisgebouw, 9 tot 12 uur 

1 



"' 

u 
■-

"'
■-

�

.i:::

-
■-

autobedrijf 
tel. 05946- 59142 

b.g.g. 58324
v.d. hoek en alting

openderweg 6-8, opende 
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Molenweg 2 

NI EBERT 

Tel. 05945 - 49104 

Gaal u we! eens uit dineren? 
Ga het eens in Niebert proberen. 

Ook voor grate groepe11. 

Tevc11s zaa/ruimte voor bruilofte11 en 
partijen tot 350 personen. 

J. v.d. Ve/de en Zonen
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Bromfietsverzekering ... 

Baal 
voor l maart het 

nieuwe plaatje bij de 
Rabobank. U krijgt 

hetdirekt 
mee. 

Rabobank� 
Voor al uw verzekeringen. 

Brandvenekering? 
Vergelijk de premie die u nu 

betaalt met die van ons! 
Woonhu1s 150.000,-. lnboedel 50.000,-. 
Premie uitgebre1de gevaren- Premie uitgebreide gevaren-
verzekering 82,50 verzekering 62,50 

• 1e klas rlSICO. 

Onderlinge Brandwaarborg Maatschappij 

• 

"Grootegast" w.a. 
p/a Rabobank 
Hoofdstraat 102, Grootegast
Tel. 05946-12220 

• 

Q Q Als Onde�inge aangeslolen bij de Novo. 

NOVOOO 
Met elkaar. Voor elkaar. 

Verschijnt 1 O keer per jaar 

12e jaargang 
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keuvelaar 
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